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Ustanovujúce Obecné zastupiteľstvo

Obce Kálnica 5. januára 2011
Zloženie sľubu starostu a poslancov a podpis osvedčenia
o zvolení za starostu a poslanca OZ vo voľbách 27.11.2010

Zvolený starosta obce Kálnica Ing. Ján Krchnavý zložil pred−
písaný sľub starostu do rúk bývalému starostovi Ing. Mirosla−
vovi Borcovanovi, ktorý potvrdil aj svojím podpisom. Po podpi−
se mu predseda miestnej volebnej komisie odovzdal osvedče−
nie o zvolení za starostu. Po zložení sľubu Ing. Miroslav Borco−
van odovzdal p. starostovi Ing. Jánovi Krchnavému štátne
a obecné insígnie.

Ustanovujúceho zasadnutia obecného zastupiteľstva sa zúčast−
nili všetci 9 zvolení poslanci, ktorí zložili predpísaný sľub poslanca
OcZ do rúk starostu obce. Po jeho podpísaní im predseda miestnej
volebnej komisie odovzdal osvedčenie o zvolení za poslanca.

foto: © Marin Markech

Poslankyňa Anna Krchnavá

OBEC KÁLNICA
Harmonogram riadnych zasadnutí

obecného zastupiteľstva v roku 2011

5. januára 2011 ustanovujúce zasadnutie OZ
28. januára 2011 o 18.00 hod. KD
2. marca 2011 o 18.00 hod v KD

25. mája 2011 o 17.00 hod v KD
17. augusta 2011 o 17.00 hod v KD
19. októbra 2011 o 17.00 hod v KD
14. decembra 2011 o 17.00 hod v KD

Poslankyňa
Mgr. Jaroslava Ďurcová

Poslankyňa Janka Bagová

Poslankyňa MUDr. Lenka Benáková

Poslanec Milan Borcovan
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Poslanec Ján Jamrich

Poslankyňa
RNDr. Ingrid Ševčíková

Poslanec Ján Valovič

Poslanec
Ing. Florián Zámečník

VÝSLEDKY VOLIEB DO OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA
OBCE KÁLNICA

V Obci Kálnica sa zistili tieto výsledky:
Počet volebných obvodov:                  1
Počet volebných okrskov:                  1
Počet osôb zapísaných v zozname voličov: 848
Počet voličov, ktorým boli vydané obálky: 596
Počet odovzdaných obálok:               596
Počet platných hlasovacích lístkov
odovzdaných pre voľby do OcZ: 582
Počet zvolených poslancov:                   9
Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných
pre  voľby starostu obce: 586

Počet platných hlasov odovzdaných pre  jednotlivých kandidátov
na funkciu starostu obce:
Ing. Ján Krchnavý − SMER − SD 390 platných hlasov
Mgr. Ján Kucharovič − SDKÚ−DS 196 platných hlasov

Kandidáti, ktorí boli zvolení za poslancov OcZ v poradí podľa poč−
tu získaných hlasov:
1. Anna Krchnavá SMER − SD 392 platných hlasov
2. MUDr. Lenka Benáková SDKÚ−DS 354 platných hlasov
3. RNDr. Ingrid Ševčíková SMER − SD 346 platných hlasov
4. Janka Bagová SMER − SD 315 platných hlasov
5. Milan Borcovan SNS 293 platných hlasov
6. Ján Jamrich SMER − SD 242 platných hlasov
7. Ján Valovič SMER − SD 235 platných hlasov
8. Ing. Florián Zámečník SDKÚ−DS 217 platných hlasov
9. Mgr. Jaroslava Ďurcová SNS 211 platných hlasov

Výsledky volieb do orgánov samosprávy
Kandidáti na funkciu starostu obce Kálnica:
P.è. Poèet Meno priezvisko Vek  Zamestnanie Bydlisko Strana

pl. hlasov
1. 390 Ján Krchnavý, Ing. 56 r. Technik Kálnica è.422SMER–SD
2. 196 Ján Kucharoviè, Mgr. 48 r. Nákupca Kálnica è.97SDKÚ-DS

Kandidáti na poslancov obecného zastupite¾stva obce Kálnica:
P.è. Poèet Meno priezvisko Vek  Zamestnanie Bydlisko Strana

pl. hlasov
1. 392 Anna Krchnavá 50 r. úradníèka Kálnica è. 292 SMER-SD
2. 354 Lenka Benáková, MUDr. 42 r. lekárka Kálnica è. 45 SDKÚ-DS
3. 346 Ingrid Ševèíková, RNDr. 51 r. biochemièka Kálnica è. 295 SMER–SD
4. 315 Janka Bagová 47 r. uèite¾ka Kálnica è. 10 SMER-SD
5. 293 Milan Borcovan 36 r. technik Kálnica è. 326 SNS
6. 242 Ján Jamrich 68 r. staveb.technik Kálnica è. 40 SMER-SD
7. 235 Ján Valoviè 56 r. brusiè kovov Kálnica è. 119 SMER-SD
8. 217 Florián Zámeèník, Ing. 63 r. predseda PD Kálnica è. 407 SDKÚ-DS
9. 211 Jaroslava Ïurcová, Mgr. 48 r. riadite¾ka MŠ Kálnica è. 111 SNS

10. 205 Miloš Šagát 44 r. elektromechanik Kálnica è. 415 SDKÚ-DS
11. 204 Michal Feník, Mgr. 41 r. súkr.podnikate¾ Kálnica è. 391 SDKÚ-DS
12. 198 Ján Krchnavý, Ing. arch. 34 r. architekt Kálnica è. 416 SDKÚ-DS
13. 192 Ivan Šicko, Ing. 36 r. samostat.technik Kálnica è. 60 SMER-SD
14. 185 Zuzana Škulcová 28 r. uèite¾ka Kálnica è. 232 SMER-SD
15. 166 Alexander Rabatin 59 r. •ivnostník Kálnica è. 93 SMER-SD
16. 151 Ján Kucharoviè, Mgr. 48 r. nákupca Kálnica è. 97 SDKÚ-DS
17. 129 Tomáš Kukuèka 28 r. •ivnostník Kálnica è. 84 SDKÚ-DS
18. 126 Katarína Harmadyová, Mgr. 27 r. verejný zdravotník Kálnica è. 404 SDKÚ-DS
19. 93 Jakub Kucharoviè 20 r. študent Kálnica è. 97 SDKÚ-DS

Poèet osôb zapísaných v zozname volièov: 848
Poèet volièov, ktorým boli vydané obálky: 596
Poèet odovzdaných obálok: 596
Poèet platných hlasovacích lístkov, odovzdaných pre vo¾by do obecného zastupite¾stva: 582
Poèet poslancov, ktorý sa mal voli•: 9
Poèet zvolených poslancov: 9
Poèet platných hlasovacích lístkov, odovzdaných pre vo¾by starostu obce: 586
Volebná úèas• - %: 70,28
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Nový rok 2011 priniesol aj
zmenu vo funkcii starostu obce –
občania si vo voľbách 27.11.2010
vybrali do tejto funkcie Ing. Jána
Krchnavého, dlhoročného poslan−
ca OZ.

Pán starosta, dovoľte, aby som
Vám v mene našich čitateľov a
občanov zablahoželala k víťazstvu
v komunálnych voľbách a hneď
aj využila príležitosť na rozhovor.

1. Ustanovujúce obecné zastu−
piteľstvo sa konalo 5. januára
2011. Nový starosta a noví poslan−
ci sa ujali svojich funkcií. Aké ste
mali pocity ako nový starosta?

Ustanovujúce zasadnutie obecné−
ho zastupiteľstva je úplne iné ako tie
ostatné. Má skôr slávnostný charak−
ter, bez veľkých diskusií. V minulých
rokoch som sa ho zúčastnil viackrát,
vždy ako poslanec. Vtedy som ho
vnímal ako slávnostný rozbeh začínaj−
úceho funkčného obdobia. Až piateho
januára tohto roku som v pozícii na−
stupujúceho starostu pocítil celú váhu
zodpovednosti, osobnej zodpovednosti,
za riadenie a rozvoj obce v najbližších
štyroch rokoch. Na jednej strane je
dobrý pocit z prejavenej dôvery od spo−
luobčanov, hneď sa však začínajú
vynárať myšlienky, ako čo najlepšie
svojou prácou a skutkami potvrdiť jej
oprávnenosť. Som rád, že sa ho zú−
častnili všetci zvolení poslanci, prijali
mandát od občanov a svojim sľubom
i podpisom sa zaviazali odovzdať ma−
ximum úsilia v práci pre obec a ob−
čanov v nej žijúcich. Členovia obec−
ného zastupiteľstva sú odborníci z
viacerých oblastí hospodárstva, s
bohatými životnými skúsenosťami a
hlavne ochotní a odhodlaní ľudia, kto−
rým záleží na zlepšovaní života v obci.
Preto vo mne prevládli dobré pocity
spojené so silnejúcim presvedčením,
že spoločnými silami zvládneme ná−
ročné úlohy, ktoré pred nami stoja.

2. Porada starostov Mikroregi−
ónu B−ZV−B dňa 11.1.2011 bola
vašou prvou spoločnou akciou s
kolegami? Čo sa riešilo?

Mikroregión Beckov−Zelená
Voda−Bezovec združuje jedenásť
obcí ležiacich na ľavej strane Váhu –
od Beckova až po Novú Lehotu. Pra−
videlné porady starostov mikroregi−
ónu (spravidla raz do mesiaca vždy
v inej obci) dávajú priestor na kon−

zultovanie aktuálnych problémov,
výmenu a odovzdávanie skúsenos−
tí. Len v dvoch obciach, v Kálnici a v
Hrádku nad Váhom, sú noví, v ostat−
ných pracujú už zabehnutí, opätov−
ne zvolení starostovia. Na porade v
Beckove sme veľa diskutovali o apli−
kácii zákona č. 546/2010 Zb. o zve−
rejňovaní zmlúv, faktúr a objednávok
na webových stránkach obcí. Keď−
že v danom čase nebola vydaná vy−
konávacia vyhláška k zákonu, bolo
dohodnuté, že starostovia budú sa−
mostatne vyhľadávať informácie o
podmienkach a pravidlách zverejňo−
vania údajov. Neujasnené sú limity
pre faktúry a objednávky, všetky
zmluvy uzatvorené po 1.1.2011 mu−
sia byť povinne na stránke obce zve−
rejnené. Toto v zmysle citovaného
zákona dodržiavame.

Ďalšími témami boli príprava stol−
notenisového turnaja obcí – 19. febru−
ára v Hrádku, informácia o príprave
požiarnej súťaže a príprava stolové−
ho kalendára na rok 2012.

Stolnotenisového turnaja sa ako
každoročne zúčastnilo družstvo Kál−
nice a tradične sa prezentovalo veľ−
mi dobrými výkonmi. V silnej konku−
rencii družstiev okolitých obcí, posil−
nených hráčmi z vyšších súťaží po
dramatických súbojoch v dvojhrách,
najmä však v rozhodujúcich štvor−
hrách, sa stalo víťazom turnaja. Ďa−
kujem našim hráčom za úspešnú
reprezentáciu obce a želám im ešte
mnoho ďalších športových úspechov.

Hlavné zásady pre prípravu sto−
lového kalendára na rok 2012 sme
dohodli na prvej porade, úlohy a ter−
míny spresnili o mesiac na druhej
porade u nás v Kálnici a po individu−
álnych konzultáciách so zostavova−
teľom kalendára Ing. Tarábkom sme
tému uzavreli na tretej porade v Ko−
čovciach. Dohodnutá náplň pre rok
2012 sú sakrálne stavby v obciach
a remeslá. Hovorili sme i perspektív−
ne o téme pre rok 2013. Tou by mohli
byť obrázky zaujímavých prírodných
zákutí v jednotlivých chotároch.

Hosťom porady v Kálnici bol zá−
stupca penziónu na Modrovej p. Kla−
čan. Informoval starostov o postupe
prác na rekonštrukcii objektu, ktorý
sa postupne mení na zariadenie pre
seniorov. Ukončenie prestavby je plá−
nované na máj 2012, kedy by mala
začať prevádzka zariadenia. Pred−
nostne v ňom budú umiestňovaní
seniori z obcí mikroregiónu, nakoľko
obce sa do určitej miery majú podie−
ľať na prevádzke. Pobyt klientov a
komplexnú starostlivosť o nich má za−
bezpečovať v plnej prevádzke cel−
kom sedemnásť zamestnancov.

3. Významnou kultúrnou uda−
losťou v Kálnici bolo vystúpenie
Cigánskych diablov v Kultúrnom
dome. Aké boli ohlasy na túto
zatiaľ najväčšiu akciu v KD?

Vystúpenie Cigánskych diablov
spolu s Robom Grigorovom bolo pre−
vádzkovou skúškou zrekonštruované−
ho kultúrneho domu. Hlavná sála bez

problémov zvládla nápor takmer päť−
sto priaznivcov dobrej muziky. Impro−
vizované hľadisko, zostavené z na−
šich i požičaných stoličiek poskytlo
prítomným bezprostredný kontakt s
vystupujúcimi. Ohlasov na koncert bolo
veľa hneď po skončení, aj s odstupom
času. Pozitívne vyjadrenia sme zazna−
menali od mnohých účastníkom vy−
stúpenia, nešetrili slovami chvály na
adresu hudobníkov, prejavovali uspo−
kojenie z večera naplneného peknými
umeleckými zážitkami. Aj samotní mu−
zikanti po skončení vystúpenia si po−
chvaľovali dobré a žičlivé publikum.
Podľa ich vlastných vyjadrení sa im v
Kálnici hralo dobre aradi sa tu po čase
zase vrátia. Takéto ohlasy nielen po−
tešia, ale okamžite podnecujú myšlien−
ky a úvahy o príprave ďalších podob−
ných podujatí. Uvidíme, čo sa nám v
budúcnosti podarí.

4. Ako vznikol zaujímavý pro−
jekt cezhraničnej spolupráce Co−
menius regio – partnerstvo obcí a
organizácií samospráv − s maďar−
skou obcou Felsönyék? Čo si od
neho sľubujeme?

Koncom januára dostala naša
obec ponuku na zapojenie sa do pro−
jektu cezhraničnej spolupráce v rám−
ci programu celoživotného vzdeláva−
nia – podprogramu „Coménius régio“.
Ponuka prišla od starostu maďarskej
obce Felsönyék, ležiacej v blízkosti
Balatonu a vzdialenej asi štyristo kilo−
metrov od Kálnice. Naše obce sú po−
dobné veľkosťou, počtom obyvateľov
i skutočnosťou, že ani v jednej nie je
žiadny priemysel. Ponuku sme prijali,
spoločne sme vypracovali a podali
projekt zameraný na ochranu život−
ného prostredia v podmienkach ma−
lých obcí. Nositeľmi spolupráce sú v
tomto projekte samosprávy, miestne
školy a poľovnícke združenia v obi−
dvoch obciach. V súčasnosti náš pro−
jekt posudzujú národné agentúry na
Slovensku a v Maďarsku, niekedy v
júli alebo auguste bude definitívne roz−
hodnutie o jeho prijatí.

Základnými cieľmi spolupráce je
rozpracovať a overiť metodiku a učeb−
né pomôcky pre rozšírenie a skvalit−
nenie výchovy v školách vo vzťahu
detí k ochrane prírody. Výsledky by
mali byť využiteľné nielen v našich
obciach, ale i v okolitých školách v
oboch štátoch a celej európskej únii.
Každá obec vypracuje štyri ekologic−
ky orientované témy a výsledky si
navzájom budeme vymieňať. Nosnou
formou spolupráce sú výmenné náv−
števy striedavo v zúčastnených ob−
ciach, na ktorých budú konzultované
dosiahnuté výsledky a pracovné ma−
teriály. Na financovanie návštev mož−
no využiť podporné granty európskej
únie, z ktorých sa dajú kúpiť aj po−
trebné technické prostriedky, potreb−
né pre podporu riešenia úloh projek−
tu. Veľkým prínosom pre spolupracu−
júce obce bude získanie nových skú−
seností a poznatkov o spôsobe živo−
ta v družobnej obci, nadviazanie no−
vých vzťahov a priateľstiev.

5. OZ dňa 2.3.2011 schválilo
rozpočet na rok 2011. Ste spokoj−
ný s prijatým riešením?

Prvé dva mesiace v roku hospo−
dárila obec bez schváleného rozpoč−
tu na rok 2011, v rozpočtovom provi−
zóriu. Takýto stav nemôže byť trvalý,
a preto snahou mojou aj poslancov
obecného zastupiteľstva bolo čo naj−
skôr pripraviť a schváliť rozpočet pre
rok 2011. Pri návrhu rozpočtu sme
vychádzali z čo najpresnejšieho od−
hadu reálnych príjmov na rok 2011.
Zohľadnené sú v ňom záväzky obce
z minulého roku, vyplývajúce z ukon−
čených, dobiehajúcich a rozpracova−
ných investičných akcií. Na zasad−
nutí obecného zastupiteľstva 2.3.2011,
po predchádzajúcom prerokovaní vo
finančnej komisii a úpravami v niekto−
rých položkách, bol rozpočet schvá−
lený. Uvedomujeme si, že nie je ide−
álny, ani taký, aký by sme ho chceli
mať. Musíme byť ale realisti a hospo−
dáriť môžeme len z prostriedkami, kto−
ré máme dispozícii. Nie sú v ňom fi−
nančné prostriedky pre rozbehnutie
nových projektov, s ktorými sme uva−
žovali. Tieto skutočnosti nezakladajú
dôvod na spokojnosť, ale na druhej
strane som rád, že sme rozpočet
schválili a vieme na čo prostriedky
máme a na čo nie. Prijatý rozpočet je
v súčasnej dobe reálny, možno ho
charakterizovať ako úsporný. Nakoľ−
ko podstatným zdrojom nášho roz−
počtu sú prostriedky z výnosu podie−
lových daní, všetko bude závisieť od
plnenia tejto položky. Musíme preto
starostlivo prehodnocovať použitie kaž−
dého eura tak, aby bolo vynaložené
čo najúčelnejšie a prinieslo čo najväčší
úžitok.

6. KD nachádza ďalšie využi−
tia – priestory pre stolný tenis.
Stolnotenisový oddiel TJ Zavažan
je úspešný, treba im vychádzať v
ústrety. Sú aj ďalšie návrhy na
využitie KD?

Na základe dobrých výsledkov
stolnotenisového oddielu v dlhodobej
súťaži aj na turnajoch navrhli poslan−
ci poskytnúť stolnotenisovému oddie−
lu priestory v prísalí kultúrneho domu
na odohratie majstrovských zápa−
sov. Tu môžu prísť aj fanúšikovia pod−
poriť a povzbudzovať svojich hráčov.
Po diskusii obecné zastupiteľstvo
návrh schválilo. Dúfame, že i naďa−
lej sa im bude dariť a potešia nás
nielen kvalitnou hrou, ale aj odpove−
dajúcimi dobrými výsledkami v sú−
ťažných stretnutiach.

Uvažujeme v súčasnosti o ďal−
ších aktivitách na lepšie využitie kul−
túrneho domu − niektoré sa už roz−
biehajú. Po vzájomnej dohode sme
umožnili country kapele „Exoty“ skú−
šať v kultúrnom dome v priestore
suterénu pod javiskom. Už v piatok
25.3.2011 začínajú pravidelné cviče−
nia aerobiku pre naše dievčatá a
ženy v zásalí. Samozrejme, všetky
priestory kultúrneho domu sú k dis−
pozícii pre realizáciu rôznych kultúr−
no−spoločenských podujatí. Podmien−

Na slovíčko, pán starosta...
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ky a ceny pre krátkodobé prenájmy,
stanovené finančnou komisiou budú
po schválení zverejnené na webovej
stránke obce. Našou ambíciou je, aby
kultúrny dom slúžil predovšetkým
účelu, pre ktorý bol pred tridsiatimi
rokmi postavený a vlani zrekonštru−
ovaný – pre zvyšovanie úrovne kul−
túrneho života v obci. Tomuto cieľu
bude podriadené plánovanie a orga−
nizovanie budúcich vystúpení ume−
leckých súborov všetkých žánrov.

7. Zostane zastávka autobusu
ešte dlho pred pohostinstvom?
Vypracuje sa projekt nového rie−
šenia?

Dňa 25.februára sa na obecnom
úrade uskutočnilo pracovné stretnu−
tie zástupcov dopravného inšpekto−
rátu, VÚC a správy ciest Trenčian−
skeho kraja a Obvodného úradu v
Novom Meste nad Váhom. Predme−
tom rokovania bol návrh občanov
Kálnice na preloženie výstupnej za−
stávky pred pohostinstvom Potoček
v smere z Nového Mesta nad Vá−
hom na dve nové miesta − pred ha−
sičskú zbrojnicu a za mostom vedľa
baru tak, aby sa zachovala rovnako
dobrá dostupnosť k zastávke pre
všetkých cestujúcich. Obidve mies−
ta sú vyhovujúce, s potrebou mini−
málnych nákladov na úpravu. Dôvo−
dom pre navrhovanú zmenu je ne−
dostatok miesta pre bezpečné za−
stavenie autobusu a vystupovanie z
neho. Uvedenú skutočnosť zhodne
konštatovali všetci prítomní. Navyše
zastávka je situovaná v jazdnom pru−
hu na telese cesty.

S navrhovaním novým riešením
ale vyslovili nesúhlas pracovníci SAD
a VÚC TN, i keď uznávajú dôvody
na jej premiestnenie. Zásadne sú proti
preloženiu na dve miesta. Povolia len
jedno, podľa výberu obce tak, aby sa
počet zastávok v obci nezväčšil. Pre−
sunutie len na jedno z navrhovaných
nových stanovíšť by však neúmerne
zväčšilo vzdialenosť od domu k za−
stávke pre veľký počet občanov, čo
nechceme. Nakoľko sa zatiaľ nepo−
darilo nájsť zhodu v novom umiestne−
ní zastávok, zostane zachovaný sú−
časný stav, t. j. zastávka na pôvod−
nom mieste pred pohostinstvom. Ne−
môže to byť však natrvalo, pretože
sústavne sa zhusťujúca premávka
motorových vozidiel cez obec vyvolá
znovuotvorenie problematiky. Bude−
me nútení hľadať a nájsť nové, vyho−
vujúce riešenie z pohľadu všetkých
zúčastnených, zaisťujúce hlavne pri−
meranú bezpečnosť cestujúcich.

8. Vráťme sa k zime a fašian−
gom, aj keď prvé číslo novín vyjde
až na jar: ako sa vám páčila fa−
šiangová zábava v KD?

Fašiangovú zábavu organizujú
každoročne poslanci obecného za−
stupiteľstva spoločne s pracovníkmi
obecného úradu už viac ako desať−
ročie. Výnimkou bol len rok 2010, kedy
prebiehala rekonštrukcia kultúrneho
domu. Nové obecné zastupiteľstvo
rozhodlo pokračovať v tradícii fašian−
gových zábav. Nebolo to však také
jednoduché, ako sme očakávali. V
stredu pred zábavou sme sa ocitli pred
dilemou, či v príprave pokračovať alebo
nie, keď sa predalo len sedemdesiat
lístkov. Táto skutočnosť vytvárala re−
álnu hrozbu neúspechu a finančnej
straty. Po dlhšom zvažovaní
všetkých možností sme sa rozhodli
pokračovať, hlavne z  dôvodu zacho−
vania tradície fašiangov v Kálnici. Toto
rozhodnutie sa ukázalo ako správne.
V hlavnej sále sa až do rána zabáva−
lo asi stotridsať hostí, panovala druž−
ná a veselá nálada. Do atmosféry
večera vhodne zapadol obrad pocho−
vávania basy, ktorý pokračovatelia
zvykových obyčajov našich predkov
predviedli krátko po polnoci. V koneč−
nom dôsledku ani po finančnej strán−
ke nedopadla zábava zle. V príprave
sa črtajúcu stratu sa nám podarilo
vyrovnať, po spočítaní príjmov a vý−
davkov zostal síce malý, ale pozitív−
ny výsledok. Preto môžem s uspo−
kojením konštatovať, že fašiangy 2011
sa mi zo všetkých hľadísk páčili a
som veľmi rád, že sme ich napriek
nepriaznivej situácii v predpredaji vstu−
peniek uskutočnili.

A na záver: aké boli vaše dojmy
z Dňa kálnických žien?

Deň kálnických žien v predve−
čer sviatku MDŽ bol veľmi dobrý
nápad. Popoludnie aj celý večer ve−
novaný našim ženám prebiehali vo
veľmi príjemnej, milej a veselej at−
mosfére, o ktorú sa postarali orga−
nizátori a účinkujúci v kultúrnom
programe. Zlatým klincom boli taneč−
né variácie mladých mamičiek na
zmes ľudových piesní.

Moje dojmy z podujatia boli len
tie najlepšie, čas až príliš rýchlo ubehol
a odchádzal som s dobrým pocitom,
že aj v našej obci si sami vieme pri−
praviť pekné chvíle pri speve a hud−
be. Mnohí sme si v duchu želali, aby
takýchto akcií bolo viac.

Ďakujem za rozhovor.
Dana Badžgoňová
šéfredaktorka KO

Verejné zhromaždenie občanov
Dňa 20.11.2010 sa v KD v Kálnici o 16.00 hod. uskutočnilo Verejné

zhromaždenie občanov. Program: 1. Správa o splnení volebného progra−
mu 2. Ocenenie občanov 3. Predstavenie kandidátov na starostu i po−
slancov do OcZ na nasledujúce volebné obdobie 4. Verejné prerokova−
nie návrhu doplnku č.1 − smerného územného plánu obce Kálnica 5.
Diskusia

Čestný občan Obce Kálnica – pán Ján Nedbal, bytom Rakoľuby,
za obzvlášť významné zásluhy na dlhoročnej úspešnej činnosti futbalo−
vého oddielu Zavažan Kálnica, a tým i šírenie dobrého mena Obce
Kálnica.

Cena Obce Kálnica – Ing. Dušan Bednárik, za dlhoročnú odbornú
stavbársku pomoc obci pri vypracovávaní rôznych stavebných projek−
tov, doplnku k Smernému územnému plánu Obce Kálnica, ako i za sta−
vebný dozor počas rekonštrukcie a modernizácie kultúrneho domu

Cena Obce Kálnica – pán Milan Krchnavý, za dlhoročnú prácu
správcu a údržbára čerpacej stanice, vodojemu a obecného vodovodu.

Cena Obce Kálnica – Ing. Miroslav Borcovan, za 24−ročné úspeš−
né pôsobenie vo funkcii starostu Obce Kálnica.

Cena starostu Obce Kálnica – pán Dušan Filip, za dlhoročnú
prácu poslanca OcZ a predsedu TJ Zavažan.                      B. Šicková

Poslanecké obvody
Obvod č. 1 − Janka Bagová: č.d. 1 − 31, 393 − 400;
Obvod č. 2 − MUDr. Lenka Benáková: 32 − 71, 435, 436, 438, 443,

448, 449, 453, 454;
Obvod č. 3 − Mgr. Jaroslava Ďurcová: 333 − 392, 467;
Obvod č. 4 − Ján Valovič: 101, 102, 108 − 123, 125 − 158, 323 − 332;
Obvod č. 5 − Milan Borcovan: 72 − 107, 124, 144, 431;
Obvod č. 6 − Ján Jamrich: 159 − 179, 216 − 251;
Obvod č. 7 − Ing. Florián Zámečník: 180 − 215, 417 − 419, 422, 426, 427, 465;
Obvod č. 8 − Anna Krchnavá: 253 − 279, 308 − 322;
Obvod č. 9 − RNDr. Ingrid Ševčíková: 280 − 307, 401 − 416, 466.

Služby Božie v pôste a počas veľkonočných sviatkov
5. pôstna nedeľa, Smrtná – pašiové Služby Božie
Beckov o 8:30h Kálnica o 10:30h
6. pôstna nedeľa, Kvetná – pašiové Služby Božie
Beckov o 8:30h Kálnica o 10:30h
Zelený štvrtok
Kálnica o 16:30h Beckov o 18:00h
Veľký piatok – pašiové Služby Božie s prisluhovaním
spovede a Večere Pánovej
Beckov o 8:30h Kálnica o 10:30h
1. slávnosť veľkonočná − nedeľa
Beckov – 8:30h Kálnica – 10:30h
2. slávnosť veľkonočná − pondelok
Beckov – 8:30h Kálnica – 10:30h s prisluhovaním

spovede a Večere Pánovej

1. nedeľa po Veľkej noci, 1.5.2011 – Služby Božie so slávnosťou
Konfirmácie v chráme Božom v Beckove o 10.00h

Skúška konfirmandov – v piatok, 29.4., o 17.00h v chráme Bo−
žom v Beckove stretnutia dorastu (konfirmačnej mládeže) – vo štvrtok
o 16.00h vo fare stretnutia mládeže (pokonfirmačná a staršia mládež) –
piatok o 17.00h vo fare.                                         M. Cipciarová

Veľkonočné trhy
Malí, veľkí, mladí, starí...

Kálnické rybičky Vás srdečne pozývajú na

výstavu výšiviek a ručných prác
s jarným a veľkonočným motívom.

Kedy: 10. apríla 2011, kde: Kultúrny dom Kálnica
O koľkej: začneme o 15.00 hod.

O program a občerstvenie bude postarané.
Príďte a nadýchnite sa veľkonočnej atmosféry

pri pletení korbáčov a zdobení kraslíc. Môžete si pochutiť
na vaječnom koňaku a veľkonočnom barančekovi.

Ak máte záujem vystaviť svoje ručné práce s veľkonočnou
a jarnou tematikou (výšivky, kraslice, košíky, korbáče...)

ozvite sa u Katky Harmadyovej (Gajdošechovej),
Kálnica 397, t.č.0902399806 alebo u Soni Pečitovej,

Kálnica 379, t.č. 0911977949

Celý výťažok bude použitý na výstavbu detského ihriska.
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Obecné zastupiteľstvo sa v roku
2011 zišlo trikrát, a to 5. januára na
ustanovujúcom zasadnutí OcZ,
28.1.2011 a 2.3.2011 na riadnych
zasadnutiach OcZ. Obecná rada
zatiaľ zasadnutie nemala.

Na 1. ustanovujúcom zasadaní
OcZ najprv predseda miestnej vo−
lebnej komisie p.D.Filip prečítal vý−
sledky volieb, následne novozvole−
ný starosta obce Ing. Ján Krchnavý
zložil sľub starostu a všetci 9 no−
vozvolení poslanci sľub poslanca. K
všetkým prítomným sa prihovoril no−
vozvolený pán starosta.

Privítal prítomných a konštatoval,
že obecné zastupiteľstvo tvoria po−
slanci, ktorí už majú skúsenosti v
práci v obecnom zastupiteľstve, ale
pribudli i ďalší odborníci. Vo svoje
práci by chcel nadviazať na prácu
predchádzajúceho vedenia, pokračo−
vať v začatých aktivitách, dokončiť 8
b.j., upraviť okolie už zrekonštruova−
ného kultúrneho domu, dobudovať
parkoviská i čističku k bytovkám.

Program zasadania pokračoval
voľbou členov Obecnej rady, pred−
sedov komisií, sobášiaceho a disku−
siou.

OcZ schválilo:
Uznesenie č. 1−2011/Z
A. Berie na vedomie: výsledky

volieb do orgánov samosprávy obce
a vystúpenie novozvoleného staros−
tu.

B. Konštatuje, že: novozvolený
starosta obce Ing. Ján Krchnavý zložil
zákonom predpísaný sľub starostu
obce. Zvolení poslanci obecného
zastupiteľstva zložili zákonom pred−
písaný sľub poslanca

obecného zastupiteľstva: Jana
Bagová, MUDr. Lenka Benáková,
Milan Borcovan, Mgr. Jaroslava Ďur−
cová, Ján Jamrich, Anna Krchnavá,
RNDr. Ingrid Ševčíková, Ján Valo−
vič, Ing. Florián Zámečník.

Na 2. a 3. riadnom zasadnutí OcZ
schválilo:

 − Uznesenie č. 6 − 2011/Z: Kál−
nické ozveny sa budú vydávať 4 x
do roka, ku koncu 3., 6., 9. a 12.
mesiaca.

 − Uznesenie č. 7 − 2011/Z: po−
slankyňu Mgr. Jaroslavu Ďurcovú za
členku školskej rady;

 − Uznesenie č. 8 − 2011/Z: ko−
misie OcZ v zložení:

Komisia výstavby, ochrany život−
ného prostredia a majetkovoprávne
záležitosti: Anna Krchnavá, Ján
Jamrich, Ing. Dušan Bednárik, Ing.
Arch. Ján Krchnavý, Alexander Ra−
batin

Komisia finančná, pre cestovný
ruch a podnikanie: Ing. Florián Zá−
mečník, Blažena Šicková, Mgr. Mi−
chal Feník, Ing. Ivan Šicko, Ing. Anna
Podhorská

Komisia sociálna: MUDr. Lenka
Benáková, Mgr. Dana Badžgoňová,
Ingrid Remencová

Komisia pre kultúru, školstvo,
šport a prácu s mládežou: Jana Ba−
gová, Milan Borcovan, Mgr. Jarosla−
va Ďurcová, Ľubica Záhumenská

Komisia na ochranu verejného
záujmu pri výkone funkcií verejných
funkcionárov: Ján Valovič, Emília
Krchnavá

Vedenie kroniky obce: Iveta Mar−
kechová

Vedenie pamätnej knihy: Mirosla−
va Bôžiková

Občianske rozlúčky na cintorí−
ne: Ing. Eva Borcovanová

− Uznesenie č. 9 − 2011/Z: zá−
sady odmeňovania poslancov a čle−
nov komisií OcZ boli schválené pred−
chádzajúcim obecným zastupiteľ−
stvom dňa 14.5.2010 a pán starosta
ich v nezmenenom znení predložil
ako návrh pre terajšie funkčné ob−
dobie.

− Uznesenie č. 10 − 2011/Z: OcZ
súhlasí so zapojením sa našej obce
do projektu Comenius regio, ktorý
umožní v rámci cezhraničnej spolu−
práce s obcou Felsönyék z Maďar−
ska čerpať granty z fondov EU pre
obidve obce. Obec Felsönyék je veľ−
kosťou a počtom obyvateľov porov−
nateľná s našou obcou a takisto je
bez akejkoľvek priemyselnej výroby.
Nosnou témou projektu by mohla byť
ochrana životného prostredia. Účast−
níkmi projektu sú samosprávy, ško−
ly a min. jedna ďalšia spoločenská
organizácia v obidvoch obciach.

− Uznesenie č. 11− 2011/Z: Sprá−
vu hl. kontrolórky o činnosti ZŠ s MŠ.
V úvode správy sa konštatuje, že
ZŠ s MŠ v Kálnici je rozpočtovou
organizáciou s právnou subjektivitou
v pôsobnosti obce Kálnica s účin−
nosťou od 1.1.2008. Ďalej v rámci
kontroly Zriaďovacej listiny ZŠ s MŠ
prekontrolovala p. hl.kontrolórka vec−
né a finančné vymedzenie majetku,
hospodárenie s majetkom, spôsob
vedenia inventarizácie majetku, príj−
my a výdavky rozpočtu v roku 2010,
rozsah priamej vyučovacej činnosti
pedagogických zamestnancov, pra−
covnej činnosti nepedagogických za−
mestnancov a pokladničné doklady.
V závere správy na základe ziste−
ných skutočností uvádza Návrh od−
porúčaných opatrení.

− Uznesenie č. 12 − 2011/Z: OcZ
berie na vedomie stanovisko hlavnej
kontrolórky k návrhu rozpočtu obce
na rok 2011

− uznesenie č. 13 − 2011/Z: OcZ
schvaľuje návrh rozpočtu na rok
2011

− rozdelenie poslaneckých obvo−
dov: Pán starosta oboznámil prítom−
ných poslancov o skutočnosti, že
obec Kálnica je rozdelená na deväť
poslaneckých obvodov. Následne si
poslanci tieto obvody rozdelili (viď
strana 3);

− harmonogram zasadnutí OcZ:
v roku 2011 budú zasadnutia OcZ v
nasledovných dňoch: 25. mája, 17.
augusta, 19. októbra a 14. decem−
bra o 17.hodine. OcR bude zasadať
podľa potreby, minimálne raz za dva
mesiace.

OcZ uložilo:
− riaditeľke ZŠ s MŠ pokračovať

v budovaní dopravného ihriska;

− pripraviť projekt a podklady na
schválenie detského ihriska;

− starostovi obce dohodnúť náv−
števu rodičov v Bzinciach pod Javo−
rinou s cieľom získania skúseností z
výstavby a prevádzky detského ih−
riska;

− v KD po rekonštrukcii sú vy−
tvorené viaceré priestory, ktoré mož−
no využívať aj samostatne, alebo pre−
najímať KD ako celok. Vzhľadom na
dopyty občanov na ceny za prená−
jom priestorov KD, je potrebné spra−
covať cenník pre samostatné priesto−
ry i KD ako celok. Pán starosta po−
žiadal komisiu finančnú, pre cestov−
ný ruch a podnikanie aby sa touto
problematikou zaoberala a pripravila
návrh cenníka.

OcZ súhlasilo:
− predsedníčka sociálnej komisie

MUDr. Benáková informovala o zá−
mere komisie pokračovať v návšte−
vách jubilantov pri príležitosti 80., 85.
, 90., 95. narodenín u našich spolu−
občanov spojených s odovzdaním
malej pozornosti od obce. Spolu so
ZPOZ–om pripraviť spoločné uvíta−
nie detí do života v obradnej miest−
nosti za príslušný kalendárny rok.
Poslanci OZ s návrhmi súhlasili a
poverujú sociálnu komisiu organizo−
vaním návštev jubilantov i prípravou
slávnostného uvítania detí do života.

− poslanec Milan Borcovan z po−
verenia výboru stolnotenisového od−
dielu TJ Zavažan Kálnica požiadal
pána starostu a OcZ o súhlas k vyu−
žívaniu priestorov v KD (prísálie, vstup−
né vestibuly) na zápasy, ktoré v rámci
súťaže hrajú stolní tenisti 2−krát za
mesiac. Poslanci s návrhom súhlasili.

OcZ informuje:
− starosta obce oboznámil po−

slancov so zámerom Regionálnej
rady Klubu slovenských turistov v

Trenčíne usporiadať v dňoch 10. –
12. júna 2011 krajské stretnutie tu−
ristov v Kálnici. Pripravujú program
pre deti i dospelých turistov a požia−
dali o súhlas obce i spoluprácu pri
zabezpečovaní podujatia. Pre obec
to znamená možnosť zviditeľnenia sa
a propagácie v oficiálnych materiá−
loch a prospektoch akcie. OZ dáva
súhlasné stanovisko k uskutočneniu
zrazu turistov.

− dňa 25.2.2011 sa na OcÚ v
Kálnici za účasti starostu obce Kálni−
ca, zástupcov VÚC TN, Správy ciest
TSK, Obv.úradu pre cestnú dopravu
a pozemné komunikácie NMnV, DI
NMnV a SAD NMnV konalo pracov−
né stretnutie za účelom prerokovania
možnosti preloženia autobusovej za−
stávky. Pán starosta predložil prítom−
ným návrh občanov Kálnice na pre−
loženie výstupnej zastávky pred po−
hostinstvom Potoček na dve nové
miesta, a to pred hasičskú zbrojnicu
a za most vedľa baru, pretože exis−
tujúca zastávka pred pohostinstvom
Potoček nevyhovuje normám STN a
jej prevádzka je pre cestujúcich ne−
bezpečná. Zúčastnení sa zhodli v tom,
že obe navrhované miesta pre za−
stávky SAD sú síce vyhovujúce, ale
súhlasia len s vytvorením jednej z nich,
pretože by sa tak zvýšil počet zastá−
vok SAD v Kálnici z troch na štyri, čo
je podľa vyjadrenia VÚC a SAD neú−
nosné a vyslovili zásadný nesúhlas s
navrhovaným riešením. Vzhľadom k
zachovaniu dobrej dostupnosti zastá−
vok SAD pre všetkých občanov Kál−
nice zámenu „jednu za jednu“ neak−
ceptujeme. Obec Kálnica sa v budúc−
nosti musí rozhodnúť, ktoré z týchto
dvoch miest je výhodnejšie a musí na
náklady obce vypracovať projektovú
dokumentáciu nového riešenia.

Pripravila RNDr. I. Ševčíková

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO INFORMUJE... (január − marec 2011)

UPOZORNENIE
Obec Kálnica získala dotáciu na rozvoj bývania na výstavbu

nájomných bytov vo vlastníctve obce s podporou štátu.
V nájomnom dome bude päť bytov trojizbových s rozlohou

68,60 m2 a dva dvojizbové byty s rozlohou 63,14 m2.
Predpoklad ukončenia výstavby týchto bytov je september –

október tohto roku.
Obecné zastupiteľstvo sa uznieslo na prednostnom uspokoje−

ní občanov, ktorí majú trvalý pobyt na území obce.
Nakoľko registrujeme zvýšený záujem občanov z okolitých obcí

a obec má záujem uprednostniť občanov Kálnice, žiadame ob−
čanov, ktorí majú záujem, aby sa prihlásili na Obecnom úrade
najneskôr do 30.4.2011.

Byty zatiaľ nie sú pridelené a ešte je možné byt získať.
Obec pri prideľovaní a nájme bytov sa bude riadiť zákon č.

443/2010 Z. z. o dotáciách na rozvoj bývania a o sociálnom
bývaní zo dňa 26.10.2010, ktorý je účinný od 1.1.2011.

Pre uľahčenie komunikácie je na internetovej stránke obce
v kolónke Nájomné byty Žiadosť o nájomný byt, kde sú uvede−
né aj potrebné prílohy a Čestné vyhlásenie, ktoré je potrebné
vyplniť a odovzdať na Obecný úrad.                                    −ek−
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Je tomu len niekoľko dní, čo v
rámci Medzinárodného dňa učiteľov
si široká verejnosť pripomenula veľ−
ký celospoločenský význam učite−
ľov pre vývoj a rozvoj spoločnosti.
Pre nás to bol impulz na pripome−

nutie si práce i života pána učiteľa
Dušana Kišša, ktorý dňa 27.11.2010
odišiel zo života do ríše spomienok.
Smutná udalosť, ktorá odchodom
vzácneho človeka, akým náš zo−
snulý bol, postavila pred nás otáz−
ku nielen o zmysle života, ale i o
jeho úlohe v našom živote.

Vieme, že každý z nás raz musí
opustiť svoju rodinu, priateľov a zná−
mych. Prirodzené je to vtedy, ak
sa tak stane po naplnení činoro−
dých dní a človek po prejdení dlhej
životnej cesty je už zošľahaný ve−
kom i chorobami. I napriek obeta−
vej starostlivosti svojich blízkych
nevládze už ďalej žiť a túži si už
odpočinúť. I náš zosnulý pochopil
a vedel, že blíži sa jeho čas a želal
si, aby mohol už len ticho spočinúť
po boku svojej manželky.

I pripomeňme si v spomienke ži−
votnú cestu, ktorú pán Dušan Kišš
prešiel. Narodil sa v Slatine nad
Bebravou, dedine v blízkosti obce
Podlužany, dňa 11.apríla 1923, ako
najmladší syn rodičov Milošovi Kiš−
šovi, ev. farárovi a Elene, rod. Ju−
reczskej. Detstvo i mladosť prežil v
Modre, kde sa rodičia i so 4 deťmi
presťahovali na podnet biskupa Sa−
muela Zocha, bývalého rechtora Re−
vúckeho gymnázia.

Vyrastal v silne národne orien−
tovanej rodine, kde národné pove−
domie bolo umocňované nielen lás−
kou k slovenskej piesni prejavujú−
cej sa otcovými zberateľskými akti−
vitami, kde v náročných trilkách v
PIESENKÁCH zachytával prekrás−
nu spevavosť slovenského ľudu, ale
i súžitím dedka Michala Kišša s ot−
com a ich obapolným vrelým vzťa−
hom k pozdvihnutiu slovenského
včelárstva.

Už v tomto období detstva ho

ale fascinovala túžba prežiť i inú at−
mosféru než na akú v rodine farára
bol zvyknutý. Tajne odbiehal z domu,
aby aspoň na chvíľu videl i prežil
ťažkú sedliacku prácu na poli s ko−
níkmi pri dorábaní každodenného
chleba a vdychoval vôňu obrábanej
zeme. Tu sa cítil šťastný a tu niekde
už v mladosti vytváralo sa jeho sil−
né puto viažúce ho k pôde.

Po absolvovaní ľudovej a meš−
tiankej školy absolvoval učiteľský
ústav v Modre a dal sa na učiteľskú
dráhu.

Jeho učiteľské začiatky neboli
ľahké. Ako pomocný učiteľ v r. 1942
začal učiť na Myjave u Svítkov, ne−
skoršie v ev. škole na Podkylave,
odkiaľ z kopaničiarskych podmienok
dňa 15. septembra 1944 prišiel do
Kálnice, kde začal učiť v kálnickej
dvojtriednej škole. Škole, ktorej riadi−
teľovala p. učiteľka Kováčová, za−
nietená, obetavá a národne oriento−
vaná osobnosť s nesmiernym citom
pre rozvoj národného povedomia a
miestnej kultúry, ktorej účinkovanie
zanechalo hlbokú stopu v jeho ve−
domí a v živote Kálničanov doposiaľ.

Ako mladý učiteľ v Kálnici pre−
žil veľmi zložité obdobie 2. sveto−
vej vojny, keď zvlášť postavenie
evanjelického učiteľa bolo ťažké. Na
jednej strane tlak nadriadených or−
gánov, na druhej strane svedomie
a osobná skúsenosť. Pre svoje
pokrokové zmýšľanie, ako podozri−
vý na určitý čas bol zaistený i ges−
tapom. V tejto dobe prežil i ťažké
obdobie odvlečenia Kálničanov do
Beckova i zavlečenie učiteľa Dau−
du so Selčanmi do koncentračné−
ho tábora. Prežil udalosti, o ktorých
hovoril i svojím žiakom.

Býval u Filipov v gazdovskom
dome, kde našiel nielen ubytovanie,
ale i svoju životnú vernú družku
Margitu Filipovú, s ktorou v septem−
bri 1945 uzatvára i manželstvo. Ná−
sledne narukoval už do českoslo−
venskej armády do Uherského Hra−
dišťa, odkiaľ sa v roku 1947 vracia
späť do Kálnice. Ich manželstvo bolo
dotvorené narodením dvoch synov
Pavla a Jána.

Učenie v kálnickej škole nebolo
jednoduché, nakoľko v dvoch trie−
dach sa vyučovalo všetkých 8 roč−
níkov, čo na túto dobu je takmer ne−
predstaviteľné zložité, keď v škole
bolo viac ako 100 žiakov.

Ako mladý učiteľ bol poverova−
ný viacerými funkciami v rámci ná−
rodného výboru a zvlášť v Osveto−
vej besede, ktorú viedol po celý čas
jej existencie až do r. 1969. Uvážli−
vo a triezvo spolupodielal sa na bu−
dovaní a rozvoji nového spoločen−
ského života v obci. Snažil sa všte−
piť deťom popri láske k prírode, ná−
rodu, nielen základy do života, ale
aj do kreslenia a spevu. Jeho pre−

krásne ornamentálne kresby v Pa−
mätnej knihe i Kronike obce, ktoré
až do r.1986 viedol, zostávajú sved−
kom jeho talentu. Na svojich žiakov
bol prísny, ale spravodlivý, čo pri−
kázal, to sa muselo i splniť, a keď to
nešlo podobrotky i za cenu spra−
vodlivého trestu.

Mal mimoriadne rád prírodu a
prácu na poli, k záľube ktorej viedol
i svojich žiakov. V nej nachádzal svoj
pokoj a vyrovnávanie sa zo stre−
som každodenného života riadiace−
ho pracovníka. Prácu považoval za
cieľ i obsah života a vedel sa s nej
tešiť. Žiakov snažil sa zbytočne ne−
zaťažovať, ale viac dbať na zdravý
úsudok a praktický význam učiva.

Aby sme prežili život plnohodnot−
ne, každý z nás má v niečom viac
menej záľubu, ktorá mu spríjemňuje
a napĺňa život. A takouto jeho zvlášt−
nou záľubou boli kone. Vravel, že kôň
je citlivý ako človek. S oboma treba
vedieť dobre vychádzať, poznať ich
a mať ich rád. A oni sa mu tiež za to
primerane odvďačia.

Zvlášť jarné obdobie pre neho
bolo veľkým potešením. Prebúdza−
júca sa príroda k životu, vôňa jarnej
zeme, vyoranej brázdy, spev jarné−
ho vtáctva a usilovná práca koní−
kov na poli, dokázali ho udržať na
poli až do úmoru. V nej čerpal posi−
lu v svojej práci, ktorej náročnosť s
postupujúcim časom i funkciami pri−
búdala.

V živote prichádzajú i tienisté
stránky a takouto preň bolo i určité
obdobie násilného združstevňovania
v roku 1957, keď bol zo školy v
Kálnici, pre nepodpísanie prihlášky
do družstva svokra Filipa prelože−
ný do Moravského Lieskového, od−
kiaľ sa po roku znovu vrátil na ško−
lu do Kálnice.

Ako učiteľ a riaditeľ školy bol až
do dôchodku všestranne mimoriad−
ne činný. Ako vedúci Osvetovej be−
sedy napomáhal organizovať a za−
bezpečovať rôzne kultúrno−spolo−
čenské podujatia. Po pridelení ochot−
níckeho divadla v roku 1959 k
Osvetovej besede pod vedením p.
uč. Eleny Hrušovskej, kálnickí ochot−
níci dosiahli historický úspech na ce−
loslovenskej prehliadke v Liptov−
skom Mikuláši.

Snažil sa o spoluprácu jednotli−
vých spoločenských organizácií, kto−
rých bol i aktívnym členom. Ako člen
Československého červeného krí−
ža mnohokrát daroval tú najcennej−
šiu životodarnú tekutinu, svoju krv,
za čo bol ocenený i Jánskeho zla−
tou plaketou.

Ako člen a dlhoročný predseda
Zboru pre občianske záležitosti od
r. 1963 až do odchodu na dôcho−
dok, snažil sa sprevádzať našich ob−
čanov, nielen vo chvíľach veselých,
slávnostných ale i vo chvíľach hlbo−

kého zármutku. Za túto obetavú dl−
horočnú prácu bol ocenený na ce−
loslovenskom zhodnotení Zlatým
srdcom Zboru pre občianske zále−
žitosti, čo si mimoriadne vážil.

V rámci obce zúčastňoval sa
prakticky na všetkých budovateľ−
ských aktivitách v rámci akcií “Z“,
kde s dlhoročným predsedom MNV
p. Adamom Krchnavým, predsedom
družstva p. Rudolfom Pagáčom i
ďalšími predsedami organizácií tvo−
rili budovateľský kolektív, z ktorého
snaženia bola vykonaná medzi iným
i výstavba škôlky, prestavba a mo−
dernizácia základnej školy a nako−
niec pred 30 rokmi i kultúrny dom.

Po odchode do dôchodku v roku
1983, po viac ako 40 ročnej učiteľ−
skej práci, venuje sa práci okolo
domu i svojím záľubám. Skoro den−
nodenne chodieval na poľnohospo−
dárske družstvo, kde pomáhal hlav−
ne pri prácach s koňmi na poliach a
nezištne na záhradách spoluobča−
nov. Bez jeho pomoci a účasti sme
si už zvlášť jarné práce nevedeli ani
predstaviť. Viacej času mal i na do−
mov i na posedenie s kamarátmi.
Mimoriadnu radosť mal so svojich
vnúčat i pravnúčat, ktorých príchod
vždy s radosťou očakával a tešil sa
s nimi. Boli to krásne slnečné dni v
období jesene života.

Čas však neúprosne zanechá−
val stopy na zdravotnom stave
nášho zosnulého.

S pribúdajúcim striebrom vo vla−
soch pridružili sa i choroby a nohy
ho prestávali poslúchať. Naviac i jeho
životná opora, verná manželka, s
ktorou prežil spoločných 62 rokov,
ho v roku 2007 navždy opustila, keď
odobrala sa do ríše večného pokoja.

Zvečerilo sa v jeho živote a čo−
raz viac bol odkázaný na pomoc svo−
jich najbližších. Po jej smrti odišiel k
svojmu staršiemu synovi Dušanovi
do Hubiny pri Piešťanoch. V krás−
nom prostredí ich domu v Hubine,
jeseň života spríjemňovali mu náv−
števami mladší syn Ján i vnúčatá s
pravnúčatami. Až takmer do posled−
nej chvíle, keď ostal nevládny na
posteli, mimoriadne sa zaujímal o
všetky aktivity a prácu svojich sy−
nov a vnúčat. Bol spokojný, že sna−
ženie syna Jána proti ťažbe uránu v
Považskom Inovci, a tými za záchra−
nu Kálnice pred ťažbou uránu, bolo
úspešné. I napriek obetavej starost−
livosti syna Dušana, pred polnocou
27. novembra 2010 vyrovnaný so
životom v tichosti skonal. Zavrela sa
kniha jeho života vo veku 87 rokov.
Odišiel z nášho života do ríše spo−
mienok vzácny človek, veľká osob−
nosť našej obce, ktorý svojím živo−
tom sa snažil nielen o jej všestranný
rozvoj, ale ktorý zanechal v nás hl−
bokú stopu spomienok.

Ing. Miroslav Borcovan

Spomíname – pán učiteľ Dušan Kišš
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Vianočné trhy v Kálnici
Piatok, 18. decembra 2010, si niektorí spríjemnili deň návštevou Vianočných trhov,

ktoré boli spojené s  programom detičiek základnej a materskej školy v Kálnici. Akciu
zorganizovali rodičia a starí rodičia detí MŠ Kálnica v spolupráci s ochotnými ľuďmi,
pedagógmi a deťmi. Účelom bolo získať finančné prostriedky na výstavbu detského
ihriska v areáli MŠ. Príprava bola náročná. Chvíľu sme mali pocit, že na predajné stoly
nebudeme mať čo položiť. Výsledným efektom boli prekvapení nielen samotní organizáto−
ri, ale takmer každý prítomný. Veľké ďakujem patrí všetkým, ktorí nás akýmkoľvek
spôsobom podporili alebo pomohli pri organizovaní. Poďakovanie patrí hlavne mamin−
kám, ktoré kvôli trhom prebdeli veľa nocí pri výrobe rôznych vianočných výrobkov.

Niečím sme si pomohli, ale je to stále málo. Pre fyzické osoby je získať finančné
prostriedky od sponzorov priam nemožné. Preto sme sa rozhodli založiť občianske zdru−
ženie a dúfame, že ideu existencie detského ihriska v Kálnici dotiahneme do konca.

Podporiť výstavbu ihriska môžete aj návštevou Veľkonočných trhov, ktoré sa usku−
točnia dňa 10. apríla 2011. Radi uvítame každú pomocnú ruku aj pri samotnej výstavbe.

                                                                 Mgr. Soňa Pečitová−Méresová

Materská škola v školskom roku 2010−2011

Vianočný večierok
V piatok 17.12.2010 sme spolu s deťmi zo ZŠ, ich pani

učiteľkami a rodičmi usporiadali vianočný večierok. Keďže nás
bolo veľa, presunuli sme sa tento rok do kultúrneho domu.
Tam sme mali priestor aj na program pre Mikuláša, rozdáva−
nie balíčkov a príjemnú debatu. Atmosféru Vianoc znásobili
vianočné trhy, ktoré boli nápadom mamičiek z MŠ a vďaka
ich húževnatosti sa ich podarilo aj zrealizovať. Predávali sme
výrobky od mamičiek a detí, ktoré prispeli rôznymi výrobkami.
Výber bol bohatý – od papierových anjelikov cez svietniky,
ikebany, vázičky a pod. Nechýbali koláčiky, sladkosti a mast−
ný chlieb s cibuľou. Vyzbierali peknú sumu, ktorá bude použi−
tá na výstavbu detského ihriska v záhrade materskej školy.

Výstava exotických zvierat
Vo februári sme zavítali do ZŠ na výstavu exotických

zvierat. Deti mohli obdivovať jaštericu, obrovskú sladkovod−
nú korytnačku, opicu, ktorá deťom predviedla úžasné diva−
dlo a 3,5 m dlhého veľhada kráľovského a mladého metro−
vého krokodíla. Niektoré deti sa aj báli, ale kto mal odvahu
mohol zvieratká aj pohladiť. Chovatelia nám rozprávali veľa
zaujímavostí o ich živote.

Zápis do prvého ročníka
V mesiaci február sa konal zápis detí do prvého ročníka

ZŠ. Deti zápis úspešne zvládli a tešia sa do školy. Budeme
mať 7 nových prváčikov.

Zápis do materskej školy
V mesiaci marci bol vyhlásený aj zápis detí do materskej

školy na predprimárne vzdelávanie na školský rok 2011/2012.

Fašiangový karneval
Dňa 9. marca 2011 sme pripravili pre deti fašiangový

karneval, na ktorom sa zúčastnili aj rodičia detí, aj  súroden−
ci. Deti spoločne s p. učiteľkami vystrihovali, lepili a maľovali
a pomohli krásne vyzdobiť priestory MŠ. Vo svojich krás−
nych maskách a kostýmoch sa dobre zabávali a hostili.

NA ZÁVER: Ďakujeme všetkým, ktorí akýmkoľvek spô−
sobom pomohli pri realizácii vianočných trhov. Ďakujeme
rodičom, ktorí finančne prispeli na zakúpenie penovej zosta−
vy na pohybové a relaxačné cvičenie, na zakúpenie det−
ských paplónov a podušiek. Ďakujeme rodičom, ktorí nás
zásobujú papierom na kreslenie, kartónmi, kancelárskymi
potrebami, hračkami a skladačkami, ktoré už doma nepotre−
bujú. Ďakujeme našim milým mamičkám, ktoré sa zapájajú
do aktivít MŠ a pomáhajú učiteľkám a deťom. Ďakujeme spon−
zorom za ich finančnú pomoc.

Zuzana Škulcová

VČELY
Letí včielka ponad dom,
hľadá pritom vhodný strom.
Na tom strome pekné kvietky,
doletia tam všetky včielky.
Naberú tam veľa peľu,
budeme mať veľa medu.

Vanesa Erdélyiová, 2.A

Usilovné včely
Jedného slnečného rána v červe−

nom úli pracovali usilovne včeličky na
mede. Vyleteli na rozkvitnutú lúku na−
brať žltučký peľ. S ťažkými žltými nôž−
kami sa vrátili do svojho úľa, aby ho
uložili do medových plástov. Keď boli
všetky medové plásty plné, ujo včelár
ich vytočil, aby sme si sladký medík mohli
natrieť na maslový chlebík.

Bibiána Bolechová, 2.AVanesa Erdélyiová, 2.A

Karneval v škole

FAŠIANGOVÉ VINŠE
Fašangy, fašangy, fašangové časy; jedni pijú, druhí jedia za stolom klobásy. A my
chlapci neboráci nemáme čo jesti, musíme sa z dom´ do domu po dedine pliesti.

VEĽKONOČNÉ VINŠE
Šiby, ryby, mastné ryby, dávaj vajcia do korbáča a keď nie, daj kus koláča.

PRÍPITKY
Na tvoje zdraví a na môj užitek!
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MÚDROSTI ZO ŠKOLSKEJ LAVICE
Komu patrí mohyla na bradle?
Svätoplukovi
Napíš pohlavné orgány muža.
spermie, vodovodný úd
Čo sa nachádza v mochovciach?
kúpele
Čo je magnetovec?
je kameň a slúži na to aby sme s ním niečo pritiahli
Čo obsahuje pôda?
úrodu, vinohrady, humná
Ako sa volal štát ktorý vytvorili Slovania?
Európa
Kto prvý pristál na povrchu mesiaca?
Galileo Galila
Čo je potravinový reťazec?
jedno zviera zje druhé
Čo je elektromer?
− je to čo merá koľko má elektrina voltov

Recitačná súťaž Hviezdoslavov Kubín 2011
Tak ako po minulé roky aj v tomto roku sme v škole mali

recitačnú súťaž Hviezdoslavov Kubín. Žiaci spolu s pani uči−
teľkami sa dôkladne pripravovali. Každý si našiel báseň ale−

bo úryvok z rozpráv−
ky, ktorý sa mu páčil
a pani učiteľka mu po−
radila, či je jeho výber
správny. Naučiť sa
vybratý text už musel
každý sám doma. V
škole sme si to pred
súťažou ešte párkrát
preskúšali. S ú ť a ž
začala príhovorom
pani riaditeľky, ktorá

vysvetlila pravidlá a poradila žiakom ako majú stáť pri recitá−
cii, ako pracovať s hlasom a aj ako sa zbaviť trémy. Nesú−
ťažne začali recitovať žiaci prvého ročníka, ktorí boli veľmi
dobrí, za čo si vyslúžili sladké cukríky. Prvé kolo recitovali
žiaci poéziu, pričom
každému pani uči−
teľky povedali, čo
bolo dobré a čo
mohlo byť lepšie.
Druhé kolo sa re−
citovala próza, kde
boli zastúpení reci−
tátori z tretieho a
štvrtého ročníka.
Celkovo boli recitátori dobre pripravení, až na Dominiku Šu−
tovskú, ktorá bola nepripravená.

Výsledky školského kola
Poézia: 1. miesto − Ján Vaško, 2.A. 2. miesto − Sabína

Barteková, 3.A. 3. miesto − Vanesa Erdélyiová, 2.A
Próza: 1. miesto − Agáta Borcovanová, 3.A, 2. miesto −

Lukáš Kmeťo,4.A, 3. miesto − Mária Vašková, 4.A

VEĽKÁ NOC
Milé deti, mládež, priatelia – bratia a

sestry v Pánovi Ježišovi Kristovi,
blížia sa veľkonočné sviatky, ktoré sú

najväčšími kresťanskými sviatkami v roku.
Smrť a vzkriesenie Ježiša Krista majú totiž
dôležitý a zásadný význam pre každého
človeka. Obe patria nerozlučne k sebe.

O smrti teraz iba stručne. Mnohí sa jej
bojíme, mlčíme o nej, pre niektorých je skôr
tabu a zakazujeme o nej hovoriť aj tým
najmenším, našim deťom. Ale oni o nej pre−
mýšľajú. Pýtajú sa ... Vieme im správne
odpovedať? Neodmietneme ich s poznám−
kou: čo táraš, si ešte malý na takúto tému?
Robíme to v našej nevedomosti a preto,
lebo nevieme s istotou povedať to, čo ve−
riaci kresťan povedať má? Nestačí im po−
vedať, ako maloverný: odišiel k Ježiškovi.
Nie že by to nebola pravda, ale je to príliš
príliš málo. Deti sa potrebujú s nami roz−
právať na rôzne témy, ak pri niektorej zaži−
jú odmietnutie, už sa nás nemusia opýtať
ani na ďalšiu, ktorá ich zaujíma alebo trápi.
K tomu patrí aj téma smrti. Či bolí. Prečo
zomierajú aj deti. Čo bude po nej. Či pôjdu
do neba – sa pýtajú zvedavé deti. Je po−
trebné a je to požehnané a uspokojujúce,
keď sa majú možnosť od úprimne veria−
cich a svoju vieru praktizujúcich rodičov,
farárov a učiteľov dozvedieť, že po smrti
bude vzkriesenie, posledný súd a potom
večný život, život vo veľkej radosti. Ak sa
už teraz dozvedia, že raz budeme žiť s
Tým, v ktorého tu po celý svoj život verí−
me, nasledujeme a poslúchame, s Pánom
Ježišom Kristom, tak svoj život budú žiť
poslušne, v úcte, pobožne a príkladne pred
Ním aj pred ľuďmi, pretože budú cítiť zod−
povednosť za to, ako ho prežijú, aby im raz
Pán Ježiš povedal: vojdi v radosť svojho
Pána.

Chceme však teraz spolu uvažovať o
víťazstve nad smrťou, o vzkriesení. Ak máme
hovoriť o vzkriesení, nedá mi nespomenúť
práve verš z prvého listu apoštola Pavla
Korintským 15, 19: „ak jedine v tomto živo−
te máme nádej v Krista, tak sme najúbohej−
ší zo všetkých ľudí“.

Niektorí kresťania sa domnievajú, že
večný život je život, keď ich deti majú deti
a tie majú ďalšie a ďalšie. Toto však nie je
večný život, o ktorom hovorí Biblia! Iní kres−
ťania zas hovoria, že v Boha veria, ale v
nejaký život po smrti predsa veriť nemôžu,
je im to vzdialené. Mnohí sa zas zaujímajú
len o tento, časný život a to ostatné, ak by
aj po smrti niečo bolo, ich už nezaujíma.
Týmto a nám všetkým odkazuje ap. Pavel:
„ak jedine v tomto živote máme nádej v
Krista, tak sme najúbohejší zo všetkých
ľudí“. Pavel chce povedať, že ak niekomu
stačí viera v Pána Ježiša Krista len tu na
zemi, tak je najúbohejší z ľudí. Pán Ježiš
neprišiel na zem a neobetoval svoj život,
len preto, aby nám spríjemňoval chvíle tohto
života, aby nám povedal, ako sa milovať,
ako žiť, či poslúchať.

Jeho život a dielo vykúpenia majú hl−
boké dôsledky a význam pre každého člo−
veka práve kvôli Jeho smrti a vzkrieseniu.
On je nielen Dobrý Pastier, Svetlo sveta,

Chlieb života, Cesta i Pravda, On je aj Ži−
vot i Vzkriesenie. Pán Ježiš Kristus pove−
dal: „Ja som vzkriesenie a život – kto verí
vo mňa, bude žiť, aj keď umrie, a nik neum−
rie naveky, kto žije a verí vo mňa“ (J11, 25
– 26).

Vo viere všeobecnej kresťanskej vy−
znávame, že Pán Ježiš „zostúpil do pe−
kiel“. Čo to znamená? Tieto slová zname−
najú istotu, že aj keď si mocnosti tmy, zla,
nepriateľstva či osudová moc smrti ešte
robia nárok na panovanie a ozývajú sa, že
chcú vládnuť, oni boli porazené. Víťazstvo
je v Božích rukách. Sily zla ukazovali svoju
moc aj pod golgotským krížom, ale vzkrie−
senie prinieslo zmenu. Víťazstvo je u Boha
skrze Pána Ježiša Krista.

Slová ap. Pavla znamenajú, že život a
dielo JK má dosah a význam aj pre našu
smrť a naše vzkriesenie. Nesmieme sa preto
báť, tápať a nemať istotu, že večnosti niet,
že vzkriesenia niet. Práve naopak. Neboj−
me sa mať vieru a nádej v pozemského,
ale hlavne vo vzkrieseného Pána Ježiša
Krista, ktorého nám zvestujú veľkonočné
sviatky. Kresťan verí vo vzkrieseného a
živého Ježiša Krista. Ako Jemu dal Boh
nové oslávené telo, aj nám Pán Boh dá
nové telo. Božie slovo hovorí: „lebo Bohu
nič nebude nemožné“ (Lk 1, 37), preto aj
nám pri vzkriesení môže dať Pán Boh nové
telo. Kristus pretvorí naše ponížené telo na
telo podobné Jeho oslávenému. Život po
vzkriesení teda nebude pokračovaním tohto
pozemského života, ako si to predstavo−
valo palestínske židovstvo. Ak žijeme vie−
rou a vieme, že Pán Boh nám daroval ten−
to časný život, On nám môže darovať ešte
viac – nový život – večný, v spoločenstve
so sebou a ostatnými, „ktorí milovali Jeho
zjavenie“ (2Tim 4, 8).

Veriť vo VZKRIESENÉHO KRISTA a
večne živého nám prináša víťazstvá nad
hriechom i nad smrťou. V tomto nám Pán
Boh vyšiel v ústrety, preto žime ako ľudia
oslobodení od hriechu a osudovej moci smrti
dôstojne pre večný život. Dajme pozor, aby
sme sa svojou ľahostajnosťou v tomto ži−
vote nepripravili o svoje spasenie a več−
nosť.

Povzbudzujem Vás, drahí priatelia:
prijmite pozvania na bohoslužobné stretnu−
tia, spoveď a Večeru Pánovu, buďte skromní
v jedení a pití, povzbuďte svojím príkladom
tých, ktorí váhajú či ísť za Kristom alebo
nie, nepodporujte staré (predcyrilometod−
ské) pohanské zvyky, ale radujte sa vo
vzkriesenom a živom Spasiteľovi – ako sa
sluší na evanjelických kresťanov.

Úprimne želám všetkým, ktorí budete
sláviť blížiaci sa Veľký Piatok a Veľkonočné
sviatky v našich chrámoch, i tým, ktorí pre
chorobu, či slabosť ich budete musieť tráviť
doma, či v nemocnici, ale i tým, ktorí budú
v zamestnaní, či inde, aby ste mohli vo
svojom srdci, plnom vďačnosti, chvály a
úžasu, prežiť výnimočné okamihy a aby pri−
jatie smrti a viera vo vzkriesenie, ako sú−
časti života, Vám priniesli nanovo zmiere−
nie s Bohom a radosť z Jeho víťazstva.
Vaša Monika Cipciarová, zborová farárka
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Čestný občan Obce Kálnica
Máme ďalšieho, v poradí už tretieho, Čestného občana

obce Kálnica. Po pánovi Dušanovi Valovičovi a pánovi Mila−
novi Stanovi sa ním stal Ján Nedbal, Rakoľuby.

Po schválení Obec−
ným zastupiteľstvom
starosta obce Ing. Miro−
slav Borcovan udelil na
verejnom zhromaždení
občanov obce Kálnica
dňa 20.11.2010 pánovi
Jánovi Nedbalovi Čest−
né občianstvo Obce
Kálnica, za obvzvlášť
významné zásluhy na
dlhoročnej úspešnej čin−
nosti futbalového oddie−
lu Zavažan Kálnica, a
tým i šírenie dobrého
mena obce Kálnica.

Pán Ján Nedbal je
členom TJ Zavažan Kál−
nica od roku 1974, kde
najskôr ako žiak a ne−
skôr ako dorastenec hrával futbal. Postupne sa stal vedú−
cim mužstva dorastu a členom výboru TJ Zavažan. Od r.
1994 je predsedom futbalového oddielu a svojim osobným
pričinením sa významnou mierou podieľal na dokompletova−
ní športového areálu, pri úprave a rozšírení priestoru strieda−
čiek pri futbalovom ihrisku, omrežovaní, a tým i ochrane
celého objektu šatní, garážovej bunky pre kosačku a rade
ďalších aktivít.

Svojim prístupom a osobnou účasťou na všetkých akci−
ách poriadaných TJ Zavažan vytvára priaznivé podmienky
pre atmosféru pohody a priateľstva v kolektíve.

 Ako občan susedných Rakoľúb organizoval a zúčast−
ňoval sa brigád Telovýchovnej jednoty Zavažan pri zveľaďo−
vaní obce Kálnica.                                        Dušan Filip

Spravodliví medzi národmi 2011
Slávnostné odovzdávanie ocenení Spravodliví medzi ná−

rodmi sa v tomto roku uskutočnilo 2. februára 2011 v histo−
rickej budove Národnej rady SR na Župnom námestí v Bra−
tislave za účasti prezidenta SR Ivana Gašparoviča a pred−
sedníčky vlády SR Ivety Radičovej.

Záchrancovia a príbuzní záchrancov prevzali medailu z
rúk veľvyslanca Izraela na Slovensku Alexandra Ben−Zviho
a izraelského ministra a generála Josiho Peleda, ktorý ako
dieťa prežil holokaust vďaka úkrytu u nežidovskej rodiny.
Titul Spravodliví medzi národmi získali Anna Knežová−
Schönbrunová, Helena Čunderlíková−Kapustová, in memo−
riam Anna a František Čunderlíkovci, Karol Halász, Zuzana
a Štefan Hubinovci, Anna Krchňavá−Hubinová, Eva a Ondrej
Kochláňovci, Mária a Július Medveckí, Michal Rázus, Žofia a
Anton Ročekovci, Mária a Ján Slobodníkovci a Mária a Ale−
xander Kurovci.

Izraelský veľvyslanec Alexander Ben−Zvi povedal: „Ľu−
dia, ktorých dnes oceníme titulom Spravodliví medzi národ−
mi, nám dokazujú, že v každej situácii, nech je akokoľvek
nebezpečná, sa možno vzoprieť proti násiliu, tyranii, utrpe−
niu, rasovým predsudkom. Títo ľudia by nám a budúcim ge−
neráciám mali slúžiť ako príklady.“

Udeľovanie ocenení Spravodliví medzi národmi vzniklo v
roku 1963 – udeľuje ich štát Izrael a múzeum Jad Vašem –
pamätník obetiam holocaustu. Dostávajú ho nežidia, ktorí počas
2. svetovej vojny pomáhali zachraňovať životy prenasledo−
vaným Židom. Kritériá výberu sú prísne, zahrňujú informácie
od svedkov, z verejnej diskusie a historického výskumu.

Mená držiteľov titulu budú vytesané do Múru cti v Záhra−
de spravodlivých Jad Vašem v Jeruzaleme. Doteraz sa na−
šlo viac ako 22−tisíc odvážnych a obetavých záchrancov zo
44 krajín, z toho vyše 500 nositeľov je zo Slovenska.    (b)

Miroslav Borcovan, náš exstarosta, zdvi−
hol do výšky pohárik životodarnej tekutiny a
povedal: „Nech nás Pánboh ráči zachovať
pri týchto dobrých zvykoch.“ Potom sa na−
hol nad kolísku a pofŕkal ňou krstniatko: „Aby

voňala!“ Kto to počul a nedovidel by do ko−
lísky, mohol by si pomyslieť, juj, to bude diev−
ča! Potom sa pridal krstný otec, nestor Tren−
čianskych novín, Štefan Šicko: „Aby sa pá−
čila!“ Martuška Kubišová−Pavlíková ku kvap−
ke slivovice pridala i chlieb a soľ. Pre−
krásny zvyk. Nakoniec ju pokropil aj otec,
Milan Stano. Krst vrcholil. Potom už len
úsmevy, cvakanie fotoaparátov a bzu−
čanie TV kamery, prehlušené potleskom.
Z kolísky na Kálničanov zažmurkala čer−
stvo narodená, pardon, čerstvo vydaná
knižka „Kálnické príbehy 2“.

Počatie knihy, ako každé, bolo pre
autora radosťou. Človek by si pomyslel,
že to vie robiť naspamäť a mohol by
písať knihy aj potme, so zažmúrenými
očami, alebo aspoň s čiernymi okuliar−
mi, lebo táto kniha je vyše štyridsiatym po−
činom jeho vydavateľskej kariéry. Aj neod−
borníka, nevedomca, neinformovaného člo−
veka, určite zarazí ten počet. Písať vlastné

knihy, potom ich vydávať, vydávať knihy
iným autorom, redigovať Kocúrkovo, kresliť,
robiť drevoryty, maľovať, nevyjsť v tomto
podnikaní na bubon, mať na živobytie, ne−
mýliť si známych, dokázať s úsmevom oslo−
viť ďalších, mať pre všetkých vľúdne slo−
vo..., kedy ten človek spí?! Táto veta je
ešte krátka, aby postihla všetko, čo robí
náš rodák.

„Tá rýchlosť tvorby kníh, to je ojedinelý
fenomén – Stano,“ poznamenal krstný otec
Štefan Šicko a dodal s očividným uspoko−

jením: „Kálnická literatúra sa nám utešene
rozrastá.“

Naozaj. Je iba málo miest na Sloven−
sku, kde by obyvatelia v takom počte a
kvalite trvalých odkazov manifestovali svoj

vzťah k vlastným koreňom. Kde len berú
Kálničania to nadanie? Snáď je to v sliv−
kách? Samozrejme, že nadanie nesta−
čí. Že by to bolo aj v učiteľoch, na kto−
rých mala Kálnica šťastie?

Organizácia podujatia, spád modero−
vania, kultivovanosť každého, čo vypustil
z pusy slovo, nám môžu závidieť i mestá
s profesionálnym kultúrnym zázemím.

Na krstinách sa stretne obyčajne ro−
dina a najbližší. Bolo to pravdou i tu.
Bola tu rodinná atmosféra. Každý, kto
mal čo povedať, k nej prispel.
Ing. Kišš, niekdajší a terajší primátor

Starej Turej: „Prečítam vám, čo píše Anton
Hykisch o knihe a jej autorovi a aj pár viet,
čo mi pán Borcovan podčiarkol, ale poviem
vám aj príhodu z detstva, lebo s Milanom

sme rástli spolu: navštívil nás – už je to
dávno – otcov bratranec z USA a hoci je−
den nevedel po slovensky a druhý po ang−
licky, dohovorili sa. „Vot iz soušielájzm?“,

spýtal sa Džordž. „Socializmus? Pozri
sa na tento lán žita. To je všetko naše,“
odpovedal Dušan širokým rozmachom.
Potom odtrhol jeden klások a dodal, „ale
toto si vziať nesmieš.“

Ing. Borcovan, starosta na čerstvom
dôchodku, na okraj vystúpení spevác−
keho kvinteta, sólistu Paľka Pavlecha,
harmonikára Igora Jelínka, mladého po−
zaunistu Tomáša Bôžika, roztomilej spe−
váčky Michaely Bôžikovej a recitátorky
Agátky Borcovanovej povedal: „Kultúra?
To je naša pieseň a naša tradícia.“
Autor: „Krstíme knižku. Nie moju. Vašu.

Prvá bola zelená, táto je žltá. Viete prečo? To
sú farby našej Kálnice. Poviem vám, pocho−
dil som kus sveta. Ale taký krásny kraj, ako
je Slovensko, inde neexistuje. Atmosféra? Veď
ja som s pol dedinou rodina.“

A nakoniec decentný raut: skvelé pa−
gáčiky pani starostovej a bezchybný zlatý
pezinský mok od autorovej rodiny.

Odohralo sa: Kultúrny dom v Kálnici,
18.12.2010.

−KV−

Uvedenie do života: Milan Stano a Kocúrkovo 2

Pamätné listy za prínos k rozvoju kultúry Trenčianskeho samosprávneho kraja

Predseda TSK MUDr. Pavol Sedláček, MHP, v kongresovej sále TSK odovzdal
23. novembra 2010 pamätné listy za osobitný prínos k rozvoju kultúry Trenčianskeho
kraja a za uchovávanie kultúrneho dedičstva národa 21 kolektívom a jednotlivcom z
okresov Trenčín, Nové Mesto nad Váhom, Bánovce nad Bebravou a Myjava.

Za uchovávanie a rozvoj kultúrneho dedičstva národa získali pamätné listy ôsmi
ocenení, medzi nimi aj dnes už bývalý starosta obce Kálnica Ing. Miroslav Borocvan
− za aktívny prístup k tvorbe a šíreniu kultúrnych hodnôt s cieľom zachovávať a
rozvíjať špecifické prejavy predkov.

Dodatočne gratulujeme!                                                                       (b)
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Milé kuchárky, milí kuchári....
Konečne jar zabuchla dvere za dlhou zimou a pomaly

otvára tie svoje. Zelená farba vystrieda sivú a slnko za vý−
datnej pomoci aprílového dažďa rozžiari trávu, stromy a kvety.
Teraz sa už naozaj môžeme tešiť na teplé slnečné lúče a
pučiacu zeleň. Možno mnohí z vás majú ešte v komorách
neskonzumované zásoby jabĺk z jesennej úrody. Dĺžka
uskladnenia sa odrazila na ich vzhľade, a tak vás veľmi
neláka zjesť ich. Výborne sa však hodia na jablkový koláč.
Dnes vám predstavujem dva osvedčené recepty pani Emílie
Stanovej, č.d.83:

Jablčník I.  Cesto: 50 dkg polohrubej múky, 25 dkg
masla, 20 dkg práškového cukru, 2 žĺtka, 1 celé vajce, 2 PL
kyslej smotany alebo 2 PL vína, ? prášku do pečiva Plnka: 1
kg jabĺk, ktoré ošúpeme a nastrúhame (ako tekvicu), ne−
cháme chvíľku odstáť a šťavu z nich vyžmýkame, 1 sáčok
škoricového cukru a môžeme pridať mleté orechy alebo
hrozienka, prípadne ešte dosladíme. Zo všetkých surovín
vymiesime hladké cesto, ktoré si rozdelíme na dve polovice.
Prvú rozgúľame na veľkosť plechu a pomocou valčeka ju
prenesieme do vymasteného a múkou vysypaného plechu.
Navrstvíme jablkovú plnku, ktorú prikryjeme plátom z druhej
polovice cesta. Vrch koláča popicháme husto vidličkou
a dáme do rúry vyhriatej na 150o C. Po chvíľke (cca 10
minút) zvýšime teplotu na 170o C a pečieme ešte asi 30−40
minút. Upečený koláč môžeme posypať práškovým cukrom.

Jablčník II. (menej sladký) Cesto: 50 dkg polohrubej
múky, 10 dkg práškového cukru, 15 dkg masla, 12 PL mlie−
ka, 1 vajce, 1 prášok do pečiva. Plnka a pracovný postup
je rovnaký, ako v prvom recepte. V úvode som spomínala
prichádzajúcu jar a s ňou sú bezosporu spojené aj veľko−
nočné sviatky. Tretí recept možno poteší šibačov.

Bryndzové slimáčiky. 500 g hladkej múky špeciál, 50 g
cukru, 50 g tuku, 2 žĺtka, 1 čajová lyžička soli, 30 g droždia,
1/8 l mlieka. Plnka: 250 g bryndze, 200 g kyslej smotany, 3
uvarené zemiaky, slaninka, sezamové semienko. Do misy
dáme múku, vyhĺbime jamku, pridáme cukor, rozdrobíme
droždie a nalejeme vlažné mlieko. Necháme vzísť kvások.
Po vykysnutí kvásku pridáme ostatné suroviny a vypracuje−
me hladké nelepivé cesto, ktoré necháme cca 1 hodinu kys−
núť. Po vykysnutí cesto rozdelíme na dve časti. Bryndzu,
smotanu, postrúhané a vychladnuté uvarené zemiaky, nadrob−
no nakrájanú slaninku dôkladne vymiešame. Každú časť
cesta vyvaľkáme a potrieme bryndzovou plnkou. Cesto za−
vinieme do rolády, tú ešte na doske troška pogúľame. Na−
krájame na cca 1 cm široké kolieska, poukladáme ich na
plech, ktorý sme vyložili papierom na pečenie. Každé kolies−
ko potrieme rozšľahaným vajíčkom a posypeme sezamom.
Dáme piecť na 180o C. Po upečení ich potierame rozpuste−
ným maslom. Prajem vám veľa zdaru pri pečení a dobrú
chuť pri konzumovaní.                           Ingrid Ševčíková

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA
január – marec 2011

NARODILI SA
Michaela Lopašovská

BLAHOŽELÁME JUBILANTOM
Dagmar Valovičová, Anna Juríková, Jaroslava Hru−

šovská, Jaroslav Valovič, Ján Hladký, Ružena Pa−
velková, Anna Riegerová, Ľuboslav Kmeťo, Ing. Igor
Vojta,  Anna Klinčúchová, Alžbeta Valovičová, Anna
Pagáčová, Gustáv Kukučka

ROZLÚČILI SME SA
Michal Zahumenský, Jaroslav Dovina, Edita Pas−

torková, Štefan Krchnavý

K pani Kváča−
lovej som prišla
na návštevu 9.
novembra 2010
na pozvanie ve−
dúcej Domu hu−
manity, zariadenia
Slovenského čer−
veného kríža v
Trenčíne. Bolo tre−
ba urobiť posudky
a vydať rozhodnu−
tie o odkázanosti

na sociálnu službu v zariadení sociálnych
služieb pre občianku našej obce. Na moje
prekvapenie stretla som sa s veľmi čulou,
usmievavou a spokojnou ženou, ktorá si
rada zaspomínala na Kálnicu, na obec, kde
prežila veľkú časť  svojho života. V Trenčí−
ne je už 14 rokov, ale spomienky ľahko
prekonávajú čas aj vzdialenosť, obmedze−
nia dané vekom akoby nejestvovali.

Rodina Čechovcov žila v Ivanovciach,
doma bolo desať detí a Margita bola z nich
najmladšia. Dnes sú už všetci súrodenci
mŕtvi. Do Kálnice chodievala ako mladé diev−
ča s mamou. Aj sa tu vydala za Jána Kvá−
čalu a mali spolu šesť detí, troch synov a tri
dcéry. Dve deti už umreli, dcéra v mladom
veku a syn 55−ročný. Smutná skúsenosť,
pre rodiča nikdy nezahojená rana. Manžel
jej zomrel náhle 13. januára 1987. Zostala
doma sama, deti už mali svoj život, iba syn
Ján býval s rodičmi, ibaže chodieval domov
len na víkendy. Neoženil sa. Ľutovala to, lebo
keby si bol založil rodinu, mohla bývať stále
v Kálnici, nevesta by sa o ňu postarala. Po
ôsmich rokoch bez muža sa doma bála, deti

s rodinami napokon vyriešili situáciu umiest−
nením matky do sociálneho zariadenia Dom
humanity v Trenčíne. Dobre sa jej stalo, v
novom domove je spokojná, má všetko, čo
potrebuje. Denno dennú starostlivosť, uby−
tovanie, stravu, spoločnosť. Je vďačná za
všetko. Necíti sa sama, ani odtrhnutá od
rodiny, veď deti ju chodia navštevovať. Ako
jej slúži zdravie? Vlastne veľmi dobre. Iba
horšie počuje, aj chodí menej isto, pomaly
sa to stále zhoršuje. Nenarieka, nesťažuje
sa, vysoký vek prináša aj úskalia. Počúva
rádio, číta časopisy (priniesla som jej aj Kál−
nické ozveny, aby vedela, čo je u nás nové),
hlavne Katolícke noviny. Nad posteľou má
poličku so soškami P.Márie, krížmi a betle−
hemami – niektoré sú jej, iné „zdedila“ po
spolubývajúcich. Jedinou povinnosťou je
chodiť na povinné kontroly k lekárom. Poču−
la v rádiu, ako hovorili, že : „Starším aby ani
lieky nedávali, lieky sú drahé.“ Aj ona si myslí,
že  lepšie by bolo bez nich.

Spomína, ako najskôr bývali štyri rodi−
ny v jednom dvore na hlavnej ceste oproti
Anne Bolechovej, potom sa presťahovali...
Rada spomína na Kálnicu, ale neľutuje, že
musela pre 14−timi rokmi odísť. Nedalo sa
inak, sama sa už bála, najmä v noci, cez
deň mala prácu, varila, prala, čas prešiel.

Mám pozdravovať susedov, Annu Bo−
lechovú a manželov Zahumenských.
Všetkým nám želá hlavne veľa zdravia...

No, posúďte sami, však by ste nepo−
vedali, že táto babička má 94 rokov? A to
ste ju nepočuli rozprávať!  Na návšteve u
p. Kváčalovej bola sociálna pracovníčka
obce Kálnica

Dana Badžgoňová

MARGITA KVÁČALOVÁ (94):

Pozdravte mojich susedov!

V piatkový večer dňa 18.3.2011 v Kul−
túrnom dome v Kálnici odohrala známa
hudobná skupina „Cigánski diabli“ nádher−
ný koncert zostavený z diel svetových
hudobných skladateľov. V známych i me−
nej uvádzaných skladbách nechali vynik−
núť svoje výnimočné interpretačné umenie
viacerí členovia kapely. Takmer päťsto člen−
né publikum upútala virtuózna hra na hus−
le, klarinet a predovšetkým sóla na cimbal
v podaní Ernesta Šarkózyho, odmenené
potleskom postojačky.

Pre všetkých, aj tých, čo nie sú vyslo−
vene obdivovateľmi vážnej hudby, to bol
veľký umelecký zážitok. Muzikantské ume−
nie členov orchestra doplnili spevom Silvia
Šarkózyová a v druhej časti programu zná−
my slovenský spevák Robo Grigorov. Pies−
ňami za sprievodu gitary oslo−
vil nielen mladšiu časť publika,
ale spoločným vystúpením s
Cigánskymi diablami presved−
čil o svojich kvalitách úplne
všetkých. Vďačné publikum si
neutíchajúcim potleskom vynú−
tilo niekoľko skladieb naviac,
ktoré hudobníci radi a s chu−
ťou pridali. Po koncerte odchá−
dzali zo sály kultúrneho domu
spokojní aj diváci, aj účinkujúci
z pódia. Radosť mali všetci z
vydareného večera, plného
kvalitnej hudby.

Spokojní sme boli i my, ktorí

sme v spolupráci s umeleckou agentúrou
„Mystic“ koncert pripravovali. Sála kultúr−
neho domu poskytuje dostatok miesta na
vytvorenie päťsto členného hľadiska, na jeho
realizáciu sme potrebovali požičať a doviezť
dvesto stoličiek z Kočoviec a z Beckova. V
tomto nám veľmi ochotne a nezištne po−
mohol náš občan, majiteľ firmy Lauris p.
Roman Dovina, ktorý na dovoz a vrátenie
stoličiek poskytol nákladné auto svojej fir−
my. Dopravnú službu pre nás urobil spon−
zorsky, bez akejkoľvek úhrady nákladov.
Som rád, že sú medzi nami takíto obetaví
ľudia. Využívam príležitosť na verejné po−
ďakovanie za podporu a pomoc pri zabez−
pečovaní pekného podujatia.

Ing. Ján Krchnavý
foto: © Martin Markech

Diabolský večer v Kálnici
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Sú ľudia, ktorí sa snažia do kaž−
dej oblasti svojej činnosti vniesť nie−
čo nové, hľadajú cesty ako jestvujú−
ce zlepšiť, vymýšľajú ako urobiť veci
inak, ako nájsť v práci miesto, kde
môžu vytvárať hodnoty pre iných a
zároveň môžu sami rásť profesijne
aj ľudsky. Možno by nás nenapadlo
hľadať takéto uplatnenie v profesii
krčmárky či vedúcej pohostinstva,
jedného z najstarších povolaní, ale v

prípade Žanety Potočkovej, rod. Va−
lovičovej je to zrejmé na prvý po−
hľad. Aktivity, ktoré sa stali za po−
sledné dva roky v pohostinstve, sú
neprehliadnuteľné a nesú jej podpis.
Zhodou okolností pohostinstvo zme−
nilo aj svoj vonkajší vzhľad, majiteľ
budovy Obec Kálnica, dal urobiť novú
strechu a fasádu na celej stavbe, v
ktorej sídlia aj Pošta, predajňa a Klub
dôchodcov (to pre cezpoľných).

So Žanetou Potočkovou (1975)
sme sa stretli v stredu 9. marca 2011
na už dlhšie avizovaný rozhovor.

Aké boli začiatky?
Po roku 1989 kálnickú krčmu

prevzal od Jednoty môj svokor. Po−
hostinstvo odkúpila obec, on sa stal
nájomcom, pokračoval tu v práci od
mladosti, ale nebol už zamestnanec
Jednoty, ale prevádzkár. U otca sa
zamestnal aj jeho syn Libor. Praco−
vali spolu, striedali sa. Keď svokor
odišiel do penzie, prácu prevzal môj
manžel. Mal zamestnanca, ja som
mala svoju prácu v Novom Meste
nad Váhom v predajni u Pevalu ako
predavačka. Zamestnanec odišiel,
bolo treba riešiť situáciu, manžel by
to sám nezvládol. Práve som si robi−
la maturitu na ekonomickej škole v
Trenčíne. V tom čase som sa hľada−
la, bolo to pre mňa prelomové obdo−
bie. Čo ďalej? Zamestnala som sa u
manžela s tým, že popri tom si uro−
bím školu, manžel mi vychádzal ča−
sovo v ústrety. Prvý polrok som pre−
plakala, že to nebudem robiť. Potom
nastal iný pohľad. Začali sme vnú−
torné priestory prerábať. Manžel je
manuálne veľmi šikovný, interiér je
výsledkom našej spolupráce – moje
návrhy a jeho šikovné ruky.

Od kedy pracujete v pohos−
tinstve?

Od 6. marca 2008 – práve boli
tri roky, čo tu pracujem. S manže−
lom sme spolu už osemnásť rokov.

Tento dátum je pre mňa podstatný.
Preto vznikol aj Deň kálnických žien
– chcem, aby sa z neho stala tra−
dícia. Na hody 2008 tu bola prvá
akcia – country hudba. Dopadla
dobre, aj keď vtedy boli len dve
miestnosti. Postupom času som za−
čala vymýšľať aj veci iného typu,
napríklad Silvester a zábavy v inom
štýle (disco).

Ako vznikla tretia miestnosť?
Ešte v roku

2009 to bol len
sklad. S manželom
sme uvažovali, že
by bolo dobré,
keby sa s tým nie−
čo urobilo. Vyriešili
sme to a stalo sa:
prvá akcia v no−
vom priestore bola
Silvester 2010. Ak−
cie robíme pre ľudí,
aby sa zabavili.
Rada by som oži−
vila vzťahy medzi
generáciami − dô−
chodcovia, mladí a
deti. Vďaka úsiliu a

ochote ostatných ľudí sa mi to aj po−
darilo na Deň kálnických žien. Ne−
vieme vopred, aký bude výsledok,
ale teší nás to. Oslovila som mladé
mamičky, ktoré sú doma. Ľudia nám
tlieskali a boli spokojní. Poskytli sme
sponzorsky víno, guláš. Kapela bola
darček od nás. Michal Krajčík prišiel
ako zabávač. Pomáhal Peter Sed−
lák, spievali Palko Pavlech a Monika
Sedláková... Ľudia odchádzali spo−
kojní, dokázali sme, že krčma môže
byť aj o niečom inom.

Ako vnímajú tieto zmeny skalní
z krčmy? Neodradilo ich to?

Myslím si, že nie, určite nie. Ak−
cie nie sú až také časté, neobme−
dzujeme ich. Štamgasti mi skôr fan−
dia, nemyslím, že by to vnímali ne−
gatívne.

Ste spokojná s voľbou povo−
lania, s tým, že ste do tohto typu
podnikania išli?

Neľutujem. Nakoniec som sa v
práci našla. Je mi srdcu blízka, elán
ma drží, budem zlepšovať, čo sa
dá.

Po kom ste zdedili svoje vše−
stranné schopnosti?

Od malička som bola v dome
jediný organizátor detských akcií.
Ako malé dieťa som v lete každý
večer robila program pre svojich
starkých. Mnohé schopnosti som
zdedila po svojom dedkovi Jánovi
Valovičovi, ktorý bol spevákom, ve−
liteľom hasičov a veľmi dobrým člo−
vekom. Učil ma spievať a podporo−
val ma v detských fantáziách. Veľ−
mi sa tešil z mojich organizačných
schopností. Ako malá som a nikdy
nikoho nehanbila, prihovorila som sa
každému.

Ako sa tieto aktivity v „jeho“
krčme díva manžel?

Nakoniec si myslím, že sme
dobrá dvojka. On sa len momen−
tálne stotožňuje s tým, že začína−

me ísť inou cestou, ako bola dote−
raz. Pre túto dobu je to nevyhnutné.
Fandí mi. Je uzavretejšia povaha.
Skôr sa prizerá. Robí prácu – je
manuálne zručný, aj obľúbený ako
krčmár medzi štamgastmi. Ja oslo−
vujem inú skupinu ľudí, otváram dve−
re pre iných hostí, rozšírenie ponu−
ky robím s dobrým úmyslom. Pred
tromi rokmi som nevedela, že ma to
bude baviť. Obľúbila som si prácu aj
ľudí, každého jedného, aj víkendo−
vých, aj hubárov, chatárov, hostí z
Bratislavy či z Mesta.

Milan Krchnavý (spokojný štam−
gast): Je to predovšetkým Žanetina
zásluha, ako to dnes v krčme vyze−
rá. Jednota tu zaviedla len vodovod,
ktorý sa neskôr odstavil a zapojil
obecný.

Pomáha aj rodina?
Moja rodina – to je manžel a dvaja

synovia. Sme spolu 18 rokov, vydá−
vala som sa veľmi mladá, len 18−
ročná. Pomáha nám najmä mladší syn
Patrik − vie sa porozprávať s hosťa−
mi, aj starší Denis pomáha. Strieda−
me sa s manželom a na určité dni v
týždni máme dievčatá na výpomoc.
Stále nevieme nájsť vhodnú silu do
krčmy. Sú to zamestnané ženy, vý−
borné krčmárky, očaria, majú šarm,
vyzreté, skúsené.

Komu treba poďakovať za to,
že pohostinstvo dennodenne
funguje?

Chcela by som sa poďakovať
dievčatám, ktoré mi pomáhajú, sami
dvaja by sme to nezvládli. Ďakujem
Alenke Zámečníkovej, Martinke Šic−
kovej, Andrejke Králikovej, Evke Hor−
váthovej.

A z celého srdca ďakujem mojej
mame.

Deň kálnických žien – prečo
6. marca?

Deň 6. marec 2011 – je to aj 7
rokov od úmrtia môjho dedka Jána
Valoviča. Deň kálnických žien je ve−
novaný aj jeho pamiatke, aj vďaka
nemu mám vzťah k folklóru. Nejde
len o Medzinárodný deň žien. Deň
kálnických žien bola zatiaľ naša naj−
úspešnejšia akcia, zapojilo sa do nej

veľa dobrých ľudí. Tancovali: Zuzka
Škulcová, Daška Kmeťová, Katka
Harmádyová−Gajdošechová, Sonka
Pečitová, Erika Krchnavá, Andrejka
Krchnavá, Olinka Dovinová a ja, Ža−
neta Potočková. Choreografiu sme
robili spoločne a bola pri tom aj Len−
ka Šicková, ktorá na nás odborným
okom dohliadala, predtým spievala v
súbore v Terchovej. Prišla sa na nás
pozrieť aj odborníčka z Bratislavy.

Aká ste? Ste spokojná?
Som šťastný človek, som obklo−

pená rodinou, priateľmi, práca ma
napĺňa. So rada, keď ma pochvália,
prijmem aj kritiku. Jednoznačne po−
trebujem čas na seba a na rodinu –
rodina je dôležitá. Synovia sú 18 a
13−roční, sú samostatní, nečakajú na
mňa, aj večeru si pripravia... Som
šesť dní v týždni v krčme – som
dobrá mama?

Pochybnosti vystrieda odhodla−
nie: „Zvládame to.“

Stále sa vraciame k akcii v ne−
deľu 6. marca 2011, bolo to len pred
tromi dňami, dojmy sú stále silné...

Vážim si pozvaných – prišiel aj
starosta s manželkou, ktorá tu bola
prvýkrát. Dôležité bolo, že prišli. Ke−
dysi sa hovorilo, že žena do krčmy
nepatrí. Mám radosť z toho, ako to
dopadlo. Fotil Ján Valovič, našu web−
stránku robí Ľuboš Batka, je šikov−
ný, teraz býva v Beckove. Ľudia v
krčme plakali, to tu ešte nebolo, ta−
káto nálada, ústretovosť, súdržnosť.
Palko Pavlech a Monika Sedláková
spievali „Mamičenko, mamko...“ a
ľudia plakali. Igor Kolínek zložil pre
nás pieseň, taký moderný folklór,
ľudovky v disco štýle. Bola tu úžas−
ná atmosféra, museli sme tance zo−
pakovať, dokonca nás pozvali aj na
Deň matiek do kultúrneho domu.

Na záver poďakovanie všetkým
alebo Kultúra v Kálnici. Dni kálnic−
kých žien ukázali, že kultúra sa v
obci dá robiť z vlastnej tradície ľudo−
vých piesní a tancov. Je z čoho čer−
pať – dokázali to aj mladé ženy v
prvú marcovú nedeľu. Ich nadšenie
zdieľali aj ostatní nápomocní, ktorí si
našli čas a pridali do spoločného
košíka radosti. Spolupracovali aj čle−
novia Klubu dôchodcov, škôlka, pri−
šiel aj pán starosta s manželkou a
ďalší hostia. Možno sa len zúročilo
dlhoročné úsilie materskej školy, ktorá
sa už celé desaťročia venuje folkló−
ru, dokonca už 9. rok pripravuje svo−
jich malých zverencov na folklórne
dni v Krivosúd Bodovke, a tým za−
sieva znovu a znovu semienko do
úrodnej pôdy. A nielen detičky sú
krásne v krojoch, ktoré im ušili staré
mamy. Pozrite, ako to mladým že−
nám svedčí – krásne, šikovné a
ochotné potešiť seba, aj urobiť niečo
pre iných. Tieto mamy vychovávajú
svoje deti v duchu zdedenej tradície
a my sa môžeme tešiť, že z nich
rastie nádejná mladá generácia, kto−
rá bude ďalej šíriť dobré meno Kálni−
ce a bude zveľaďovať hodnoty, kto−
ré prevzala od svojich predkov.

Pripravila Dana Badžgoňová

Podnikanie v obci: Pohostinstvo Potoček
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Vážení členovia Klubu dôchod−
cov, vážení hostia,

predkladám Vám správu o čin−
nosti našej organizácie za uplynulé
ročné obdobie od 20. novembra 2009
do 3. decembra 2010. Výročná člen−
ská schôdza bývalej Obecnej orga−
nizácie Jednoty dôchodcov Sloven−
ska v Kálnici dňa 20. novembra 2009
odporučila výboru organizácie zabez−
pečiť zrušenie alebo zníženie výšky
ročného finančného odvodu Okres−
nej organizácii Jednoty dôchodcov
Slovenska v Novom Meste nad Vá−
hom, ktorá bola stanovená na 1 euro
za každého člena organizácie. Po
rokovaní v kancelárii okresnej orga−
nizácie sa úlohu nepodarilo realizo−
vať. Predseda obecnej organizácie v
Kálnici Peter Sedlák bol okresnými
funkcionármi obvinený, že v obci
nedokázal presadiť uznesenie okres−
nej organizácie a presvedčiť členov,
aby s finančným odvodom vo výške
1 eura za každého člena súhlasili a
nedokázal obhájiť použitie týchto fi−
nančných prostriedkov v prospech
organizácie v celoštátnom meradle.
To bolo dôvodom, že výbor našej
obecnej organizácie rokoval s Ob−
cou Kálnica o možnosti vzniku novej
organizácie − Klubu dôchodcov pri
Obci Kálnica. Požiadavku na prero−
kovanie predložil obci predseda klu−
bu Peter Sedlák. Následne starosta
obce Ing. Miroslav Borcovan prizval
predsedu klubu, aby požiadavku
predložil na rokovaní obecného za−
stupiteľstva, ktoré uznesením číslo
233/2010/2 zo dňa 19.2.2010 s vy−
tvorením Klubu dôchodcov Kálnica
súhlasilo. Klub dôchodcov Kálnica
oznámil túto skutočnosť Okresnej
organizácii jednoty dôchodcov Slo−
venska v Novom Meste nad Váhom
a vystúpil z jej okresnej štruktúry.
Tým sa zavŕšil vznik novej organi−
zácie dôchodcov v Kálnici a naplnila
sa vôľa kálnických dôchodcov ku−
mulovať vlastné finančné prostried−
ky a neodvádzať neodôvodnene vy−
sokú finančnú čiastku Okresnej or−
ganizácii Jednoty dôchodcov Sloven−
ska v Novom Meste nad Váhom.

Činnosť našej organizácie tým
nijako neutrpela a organizácia sa ria−
dila schváleným plánom činnosti pre
tento rok. Naša organizácia má ku
dnešnému dňu 115 členov. Počas
hodnoteného obdobia pribudol jeden
člen a zomreli nám štyria členovia.
Výbor klubu pracoval v zložení Pe−
ter Sedlák predseda, členmi boli Ing.
Eva Borcovanová, Margita Važano−
vá, Elena Écsiová, Gitka Pečitová,
Samuel Hladký a Štefan Batka. Vý−
bor sa v hodnotenom období stre−
tával na výborových schôdzkach
pravidelne raz mesačne. Riešil aktu−
álne problémy organizácie a jej čle−
nov − starších občanov našej obce a
operatívne organizoval spoločné pod−
ujatia. Pani Margita Važanová požia−
dala zo zdravotných dôvodov o uvoľ−
nenie z funkcie členky výboru a vý−

bor na svojom zasadnutí 11.11.2010
kooptoval za člena výboru Ing. Vla−
dimíra Víťaza z dôvodu jeho flexibility
pri organizovaní našich podujatí. Z
tohto miesta menom celej organizá−
cie pani Margite Važanovej ďakujem
za prácu, ktorú odviedla v prospech
dôchodcov našej obce.

Prvou akciou v období po výroč−
nej schôdzi bolo 1 krabičkové 1 po−
sedenie členov našej organizácie dňa
29.12.2009 v priestore klubu dôchod−
cov.

Ďalšou akciou bolo fašiangové
posedenie v klube dôchodcov, ktoré
sa uskutočnilo 6. februára 2010. Tra−
dične bola využitá plná kapacita klubu.

Dňa 13.3.2010 sa v klube usku−
točnilo stretnutie našich dôchodkýň.
Túto tradíciu musíme všemožne pod−
porovať, aby si naše členky dôchod−
kyne mali možnosť vymieňať svoje
názory, skúsenosti, posťažovať sa
alebo pochváliť sa, vymeniť si recep−
ty na varenie a informovať sa o dianí
v rodinách ale i v obci, pretože zvlášť
pre osamelé spoluobčianky je to je−
diná možnosť, keď sa o ich osobné
problémy niekto v obci zaujíma. Mô−
žem konštatovať, že i táto akcia
nemala chybu.

Na deň 8. apríla 2010 sme zor−
ganizovali brigádu na vyčistenie
priestranstva pred klubom a tiež
priestorov samotného klubu.

Avizovaný, viac krát prekladaný
peší výlet do Beckova sme v dô−
sledku nevyspytateľného daždivého
počasia neuskutočnili.

Zájazd do Bojníc sme napláno−
vali na 16. júna 2010. Prihlásilo sa
26 účastníkov. Odchod autobusu
sme stanovili na ôsmu hodinu. Už
ranné stretnutie na zastávkach SAD
v obci naznačilo, že sa zišla dobrá
partia. Na rozdiel od minuloročného
zájazdu i šofér autobusu navodil prí−
jemnú atmosféru, ktorá zotrvala po−
čas celého zájazdu. Počasie nám
však zvlášť neprialo. Pršať začalo už
po príchode do Bojníc. Pri prehliadke
zámku nám to však nevadilo, horšie
to bolo potom pri návšteve zoologic−
kej záhrady. Odchod z Bojníc bol na−
plánovaný na 15,oo hodinu. Cesta
domov ubiehala rýchlo, pričom sa
autobusom rozliehal spev sprevádza−
ný harmonikou Igora Jelínka. Ces−
tou domov sme sa ešte zastavili na
spoločné občerstvenie v motoreste.
Akcia sa vydarila a účastníkom zá−
jazdu zostali pekné spomienky.

Členovia nášho klubu dôchodcov
boli tiež aktívni počas brigády na
miestnom cintoríne pri rekonštrukcii
starého oplotenia dňa 29. júna 2010.
V tento deň sme odstránili staré oplo−
tenie, vytiahli sme staré stĺpy a areál
sme upratali. Brigády na cintoríne sa
zúčastnilo sedem dôchodcov.

Ďalšiu brigádu na cintoríne usku−
točnili 1. júla štyria dôchodcovia. Na
brigáde sme vymerali osadenie no−
vých stĺpov oplotenia. Materiál na
nové oplotenie sme uložili a stĺpy sme

rozviezli na miesta osadenia. Jamy
na osadenie stĺpov, ktoré sme kopali
ručne sme nedokončili z dôvodu zne−
čistenia pôdy zakopanými betónmi a
balvanmi.

Ďalší plánovaný peší výlet do
obce Selec v čase tamojších hodov
sa neuskutočnil pre nízky záujem zo
strany našich členov.

Na základe značného záujmu
našich členov sme dňa 3. septem−
bra 2010 zorganizovali zájazd na ter−
málne kúpalisko Podhájska. Poduja−
tia sa zúčastnilo 39 účastníkov. Pred
vlastným kúpaním v termálnych vo−
dách kúpaliska mali účastníci zájaz−
du možnosť nákupov v nákupnom
stredisku v krajskom meste Nitra.
Bazény v Podhájskej zaujali účastní−
kov zájazdu nielen termálnymi voda−
mi rozličnej teploty, ale aj výbornou
priateľskou atmosférou počas kúpa−
nia spestrenou spoločnými piesňami
nadviazanou náhodnou dražbou. Na
spiatočnej ceste si účastníci doplnili
vymáčané kalórie v motoreste pred
Nitrou a po návrate do Kálnice via−
cerí pokračovali v družnej besede v
pohostinstve u Potočka. K vydare−
nej akcii prispelo aj slnečné, i keď
trochu chladné počasie.

Za veľmi vydarenú možno po−
važovať už tretiu výstavu jesenných
plodov a výtvarných prác žiakov
našej školy na tému „jeseň v záhra−
de“, ktorá sa konala v sobotu 30.
októbra a v nedeľu 31.októbra 2010.
Okrem prezentácie úrody zvláštnych
záhrad dôchodcovia prispeli sumou
171 eur a 45 centov, ktorú vyzbierali

na dobrovoľnom vstupnom ako prí−
spevok na vybudovanie detského
ihriska v areáli základnej a mater−
skej školy. Všetkým občanom, ktorí
prispeli finančnou čiastkou ďakujeme
v mene našich detí, učiteľov a rodi−
čov.

Dovoľte mi preto, aby som po−
ďakoval všetkým občanom
a členom klubu dôchodcov, ktorí sa
zúčastnili aktivít spomenutých
v našej správe. Za spoluprácu ďa−
kujem obci Kálnica, obecnému úra−
du, materskej i základnej škole a
spoločenským organizáciám. Ďaku−
jem členom výboru za realizáciu na−
plánovaných činností a pri údržbe
klubového zariadenia. Tiež ďakujem
bratom Igorovi a Samkovi Jelínkov−
com za cenné obohatenie našich
podujatí.

Ďakujem sponzorom našej orga−
nizácie manželom Gulovcom za prí−
pravu stravy, manželom Potočkov−
com za poskytnutie občerstvenia,
manželom Starkievičovcom, ktorí nám
sponzorsky

poskytujú chlieb pri rôznych prí−
ležitostiach a poľovníkom z poľov−
ného revíru Ostré vrchy, ktorí nám
poskytujú divinu na stravu pri našich
stretnutiach.

Na záver mi dovoľte poďakovať
Vám všetkým za účasť na tejto vý−
ročnej schôdzi i všetkým, ktorí sa
podieľali na jej príprave. Ďakujem za
pozornosť !

Peter Sedlák, predseda Klubu
dôchodcov Kálnica

Kálnica 3.12.2010

Správa o činnosti Klubu dôchodcov Kálnica za obdobie od poslednej
výročnej členskej schôdze dňa 20.11.2009

Z činnosti SOCIÁLNEJ KOMISIE
pri Obecnom úrade v Kálnici

Sociálna komisia v Kálnici sa venuje okrem iného aj návšte−
vám našich jubilantov, ktorí dosiahli 80, 85, 90 a viac rokov. Člen−
ky SK prichádzajú s kyticou ruží a milými slovami blahoželania.

Je spravodlivosť jediná,
že všetkým jednak plynie čas,
každučký rok, deň, hodinu
rovnako delí medzi nás.
(in: zborník Človek človeku, 1998)

Ďalším jubilantom, ktorý 2. mar−
ca 2011 oslávil krásne 90. naro−
deniny v dobrom zdraví a v láska−
vej starostlivosti svojej rodiny bol
pán Gustáv KUKUČKA.

Do nasledujúcich rokov želá−
me nášmu oslávencovi predo−
všetkým zdravie, kiežby ho nikdy
neopúšťalo, aby mu pamäť slúži−
la aspoň tak ako doteraz a aby
sa ešte dlho tešil so svojich naj−
drahších a oni z neho.

Všetko najlepšie!

Za SK Dana Badžgoňová,
Kálnica 16.3.2011
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I. Československo (1923−1968)
Pán Krajčík, vy máte korene v

Kálnici.
Áno. Moja matka sa tu narodila

ako Valovičová, pochádzala z 11 detí.
Problémy nastali, keď sa mala vydať
za Krajčíka. Jej mama, čiže moja ba−
bička Valovičová – Jakušech, bola
rodená Katarína Krajčíková. Vec vy−
šetroval biskupský úrad a nakoniec

súhlasil. Valovičovci sú veľká rodi−
na. Mám tu mnoho príbuzných a
dobrých priateľov.

Ale nevyrastali ste tu.
Bývali sme v Novom Meste nad

Váhom, ale v Kálnici som sa zdržia−
val často. Bol som tu aj vtedy, keď
na jeseň v roku 1944 brali Nemci
kálnických chlapov a spolu s nimi ma
odviedli do Beckova. Zachránil ma
odtiaľ Janko Hladký. V tú noc nasa−
dol na bicykel a v Novom Meste mi
zabezpečil potvrdenie, že pracujem
pre Nemcov na kopaní palebných po−
stavení na Turecku.

V slovenskej technickej verej−
nosti ste známy ako vynálezca a
publicista. Ako ste sa k tomu do−
stali?

Po vojne som si dopĺňal odborné
vzdelanie na Priemyselnej škole elek−
trotechnickej v Bratislave, čiastočne
na Fakulte elektrotechniky ČVUT v
Prahe. Začal som pracovať v slabo−
prúdovej technike. Dnes sa tomu
hovorí elektronika.

To bolo kde?
V laboratóriách bývalej nemec−

kej telegrafie, neskoršom národnom
podniku Tesla Pardubice, od začiat−
ku roka 1947. Len pre zaujímavosť
spomeniem, že ma občania troch prí−
mestských obcí po čase zvolili za
poslanca vtedajšieho Okresného ná−
rodného výboru v Pardubiciach. Veľ−
mi som si to vážil, že mi ako Slová−
kovi dali svoju dôveru. V laboratóriu
som mal veľmi zaujímavú prácu. V
roku 1948 sa vo svetovej tlači obja−
vili správy o prevratnom objave, či
vynáleze tranzistora. Jeho vynález−
covia Bardeen, Brattaine a Shockley
zaň v roku 1956 dostali Nobelovu
cenu. Môj vedúci, pán Ing. Kapoun,
skvelý človek, došiel v januári roku
1949 za mnou, či by som bol schop−
ný skonštruovať a vyrobiť tento tech−
nický zázrak. Zvážil som naše mož−
nosti a pustil som sa s nadšením do

práce. Mal som na to tri mesiace!
Bolo treba vyriešiť rad materiálových
a technologických problémov. Súvi−
selo to najmä s miniatúrnymi rozmermi
konštrukčných prvkov tranzistora,
ktoré je treba z jeho principiálnych
vlastností dodržať. Vymyslel som
spôsob, ako vybrúsiť wolfrámovú
elektródu do hrotu s presnosťou na
stotiny milimetra. Na to bolo treba vy−
riešiť brúsenie elektródy pod mikro−
skopom. Podobné technológie na vý−
robu diód sa v piešťanskej Tesle pri
výrobe diód 1NN40 používali v šesť−
desiatych rokoch. Boli sme v pred−
stihu o dobrých desať rokov. V mar−
ci 1949 bol prvý československý
tranzistor na svete a 16. marca 1949
sme namerali jeho prvé stabilné, zo−
silňovacie charakteristiky. Prvú sprá−
vu o tom aj s fotografiami z výskumné−
ho laboratória priniesli českosloven−
skej verejnosti Technické noviny až
v roku 1993 (foto č.2).

Kedy ste začali tranzistory vy−
rábať?

Nikdy. Koncom roku 1949 som
odišiel do novozaloženého Ústavu
pre výskum rádiotechniky Opočinek.
Strážili nás vojaci, bolo to na samote
v lese. Keď ma bývalí kolegovia ako
jedného z prvých zamestnancov po−
zvali na desiate výročie založenia,
dozvedel som sa, že vývoj bol náhle
zastavený, všetka dokumentácia sa
zničila a originály sa pravdepodobne
odviezli do ZSSR. Sľubný vývoj čes−
koslovenskej elektroniky sa zmrazil,
ale neoficiálne pokračoval ďalej.

A ako ste sa stali vynálezcom?
Vynálezcom sa človek väčšinou

nestáva z večera na ráno. Pravda,
okrem Edisona. Ten mal v jednom
roku takú kadenciu, že prihlasoval

každé štyri dni nový patent. Ale on
mal veľkú dielňu a tam mu zamest−
nanci vyrobili, niekedy aj za noc, čo
im prikázal. Našinec musí mnoho
pracovať. V tom čase som mal tiež
rôzne nápady, ale vtedy sa u vý−
skumných pracovníkov považovali
za pracovnú náplň. Až neskôr sa
situácia zmenila, ale prihlásením pa−
tentu sa jeho autor automaticky
vzdával možnosti využívať ho a pre−
nechal ju zdarma štátu. Jeden ná−
pad, ktorý sa netýkal mojich pra−
covných povinností mi aj prijali, ale
iba ako zlepšovací návrh. Jednalo
sa o priestorové videnie obrazu na
televíznej obrazovke...

To je to, čomu sa teraz hovorí
3D obraz?

Áno. Presne. Ale bez okuliarov.
Išlo o štrbinovú masku v obrazovke,
ako aj pred obrazovkou, ale vtedy
bolo na televíziu ešte zavčasu.

A čo ste robili ďalej?
Dnes to už môžem povedať, lebo

v tom čase to bol utajený výskum
radaru. Pracoval som na vývoji jed−
ného zariadenia radaru. Nami vyvi−
nutý radar bol taký presný, že do
rukávu, ktorý lietadlo v jedenásťkilo−
metrovej výške ťahalo na vyše kilo−
metrovom lane za sebou, sa vojaci
svojou protilietadlovou palebnou tech−
nikou, spriahnutou s naším radarom,
bezpečne trafili na prvýkrát. Bol som
pri zakladaní Ústavu pre výskum rá−
diotechniky (ÚVR), ale keď sa v
Novom Meste nad Váhom založil
Vývojový ústav mechanizácie a au−
tomatizácie (neskôr ho premenovali
na „výskumný“), prišiel som v roku
1955 domov.

Tu ste mali perspektívu.
Áno, lebo skúsených výskumní−

kov a vývojárov tu ešte nebolo. Ve−
dúci kádrového oddelenia Janko
Matejík z Bošáce ma privítal: „Vy ste
tu prvý výskumný pracovník, Slo−
vák.“ Aj som bol zaradený ako „sa−
mostatný výskumný pracovník
druhého stupňa“. Mal som rodinu. Po
narodení dcérky som ju raz v nede−
ľu po službách Božích nechal pokrs−
tiť a perspektíva zanikla. Už v pon−
delok som bol u riaditeľa na koberci,
a nie posledný raz. Zmenil som ča−
som zamestnanie. Nový zamestná−
vateľ, Dom techniky v Bratislave, pre
mňa vytvoril v Novom Meste nad Vá−
hom detašované pracovisko. Mal som
tu laboratórium s dvoma pracovník−

mi. Jednou z nich bola
Elenka Hladká, často
fotografovaná pri práci
na mojom patente s ná−
zvom „Zariadenie pre
pozorovanie v kalných
vodách“. Jeho podsta−
tou bola televízna ka−
mera s osvetlením
prostredia pod vodnou
hladinou. Bolo treba vy−
riešiť vodotesnosť prie−
hľadného krytu, vyrobiť
predsádku pre prácu v
kalnej vode, tesnosť a
bezpečnosť množstva

pripojených káblov. Zariadenie v krát−
kom čase vyrobilo Podjavorinské vý−
robné družstvo v Starej Turej, takže
dobre fungujúci prototyp bolo možné
predstaviť na výstave technických
noviniek v Bratislave v auguste roku
1957. Návštevníci mohli pozorovať
obrázky z veľkého akvária v pria−
mom prenose. Súčasne sa robili prí−
pravy na odskúšanie zariadenia na
priehrade v Dobšinej.

To mohlo nahradiť potápača.
Niekde iba temer, lebo to nema−

lo hmat, niekde úplne. Spoľahlivo to
pracovalo na dne, ktoré je v Dobši−
nej v hĺbke 24 metrov. Spoľahlivo a
bezpečne ním bolo možné kontrolo−

vať čistotu prívodných kanálov Váž−
skej kaskády, množstvo usadenín,
zisťovať cudzie predmety pred otvo−
rením rýchlouzáverov prítokov tur−
bín, koróziu ponorených častí kon−
štrukcií, stav vnútorných stien kaná−
lov (Žilina, odpadový kanál pod že−
lezničným zvrškom). Pri tejto príleži−
tosti chcem poznamenať: Niekedy sa
človek dopustí chyby, myslím tým
seba. Mnou vyvinuté zariadenie sme
na Dobšinskej priehrade odskúšali v
roku 1957, o čom bol rozsiahly člá−
nok v Technických novinách zo dňa
12.9.1957. Napísal som o tom člá−
nok aj do poľských technických no−
vín. Prihlášku patentu som podal zho−
dou okolností o rok neskôr 12.9.1958.
Dobromyseľne som venoval spolu−
autorstvo tohto patentu mladému
kolegovi, ktorý v neskoršom čase
pracoval na jeho ďalšom využití. Po
rokoch som zistil, že sa rád vydáva
za jeho pôvodcu.

Ste nahnevaný?
Ani nie, ale mrzí ma to.
Viem, že ste mali ešte jeden za−

ujímavý patent. Pozeranie do vrtov.
Dňa 25.10.1965 som prihlásil

patent pod názvom „Zariadenie na
prieskum geologických vrtov prípad−
ne iných hlbokých otvorov, rúr, du−
tín.“

Pán Krajčík mi podrobne vysvet−
lil, v čom bol jeho patent v tom čase
svetovým unikátom. Hodne sa o tom
písalo v súdobej technickej tlači. Opäť
bolo treba vyriešiť množstvo zásad−
ných technických detailov. V pred−
nej časti sondy, ktorá sa spustila do
geologického vrtu, bola televízna ka−
mera. Ale v hlbokých vrtoch býva
zvyčajne voda, preto kamera muse−
la byť vodotesná. Vrták vrtnej súpra−
vy sa niekedy pri stretnutí s tvrdšou
horninou vychýli zo zvislého smeru
a sklon vrstiev potom na obrazovke
nesúhlasí. Treba zabezpečiť osvet−
lenie stien, orientáciu kamery podľa
svetových strán a zistiť jej sklon voči
vodorovnej rovine. Jednoducho, tre−
ba mať na to množstvo dobrých a
realizovateľných nápadov.

Počas Vášho pôsobenia v
Dome techniky v Bratislave Vás
spoznalo množstvo pracovníkov
v priemysle ako úspešného pro−
pagátora modernej elektroniky.

V rámci ČsVTS (Českosloven−
ská vedecko−technická spoločnosť)
som niekoľko rokov organizoval ško−
lenia o novej technike pre pracovní−
kov v elektrotechnickom priemysle.

Ako pracovník Odboru automati−
zácie, merania a regulácie vo vte−
dajšom n. p. Duslo Šaľa som sa v
roku 1966 ako účastník takéhoto
kurzu s pánom Krajčíkom zoznámil.
Záverečnou prácou tohto kurzu bolo
zostavenie funkčného zariadenia na
premenu napätia štvorcovej baterky
na napätie dvestodvadsať voltov s
možnosťou pohonu holiaceho stroj−
čeka. Verte alebo neverte, to zaria−
denie mám doteraz odložené.

Karol Vondra
(pokračovanie v budúcom čísle)

Michal Krajčík – vynálezca (24.4.1923)

fotoč.2
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Predbežné skúšky farbiarov v Kálnici
Dňa 14.11.2010 usporiadalo Poľovnícke združenie Kálnica

v poľovnom revíry Kálnica − Sever v spolupráci s RgOPZ Tren−
čín predbežné skúšky farbiarov v Kálnici v lokalite Valové. Stret−
nutie účastníkov týchto skúšok bolo na chate Široké. Napriek
tomu, že návštevníkov privítala ťažbou dreva zničená prístupo−
vá cesta prostrednou dolinou, ktorá miestami pripomínala tan−
kodrom, pripravili organizátori týchto skúšok veľmi pekné podu−
jatie pre priaznivcov kynológie zo širokého okolia, ktoré dôstoj−
ne reprezentovalo našu obec a samotné poľovné združenie.

Úspešným absolvovaním týchto skúšok získali poľovné psy
poľovnú upotrebiteľnosť pre dohľadávanie poranenej jelenej,
muflónej a danielej zveri. Na skúškach sa zúčastnilo 8 vodičov
so svojimi zverencami rôznych plemien slovenský kopov, ba−
vorký farbiar, jazvečíkovitý durič a bloodhound.

Našu obec a poľovné združenie Kálnica reprezentovali na
týchto skúškach Ján Krchnavý, 59 so svojou farbiarkou Ditou
Jedľovské lúky a poľovný hospodár Jan Krchnavý, 306 s fen−
kou slovenského kopova Cherry Cingorové jamy.

Podujatie zahájil riaditeľ skúšok pán Rapaič, hlavný rozhod−
ca p.Bačík a predseda poľovného združenie p. Ing. Víťaz. O
bezproblémový priebeh skúšok a pohodu účastníkov sa posta−
rali členovia PZ Kálnica pod vedením poľovného hospodára Jána
Krchnavého, 306 − Ján Krchnavý, 228; Miroslav Čavič; Ľubo−
slav Kmeťo, Daniel Krchnavý, Ing. Ján Krchnavý, 305, Peter
Mordin, Pavol Pavlech, Ján Krchnavý, 59 a manželky členov
Emília Krchnavá a Anna Krchnavá.

Ako sa nakoniec
ukázalo domáce
prostredie prialo domá−
cim zástupcom, keď
obaja a členovia PZ
Kálnica Sever so svoji−
mi zverencami skončili
v prvej cene. Celkovou
víťazkou podujatia s
počtom bodov 200 sa
stala fenka slovenské−
ho kopova Cherry Cin−
gorové jamy, ktorú na
skúšky pripravil a pred−
viedol poľovný hospo−
dár Ján Krchnavý, 306
a druhá v poradí skon−
čila farbiarka Dita Jed−
ľovské lúky s počtom
bodov 190, ktorú pri−

pravoval a predviedol Ján Krchnavý, 59; o tretie a štvrté miesto
sa podelili Jozef Svatík ml. s bavorským farbiarom Dojanom
spod Oravského hradu, počet bodov 178 a Vincent Machara s
fenkou slovenského kopova Emou spod Šibeničnej hory Rohá−
čova s počtom bodov 178.

Celé podujatie prebehlo v priateľskej atmosfére, za čo treba
vysloviť poďakovanie organizátorom, účastníkom, ale aj roz−
hodcovskému zboru, ktorý posudzoval výkony psíkov veľmi
odborne a korektne. Všetci účastníci mohli odchádzať z tohto
podujatia s peknými spomienkami na príjemné strávenú nedeľu
v peknom poľovnom revíri Kálnica−Sever v spoločnosti priateľov
kynológie a poľovníctva.                                Ján Krchnavý

Tak ako na celom Slovensku, aj v
Trenčianskom kraji bol včelársky rok
náročný, pracovitý a výťažok neúmer−
ný vynaloženej práci. Cez to všetko
aktivita včelárov akoby bola priamo
úmerná snaženiu sa našich včeličiek.
Mnohí členovia usilovne pracovali, vzde−
lávali sa a spoločne tvorili nové dielo,
spoločne oddychovali.

Veľa včelárov zo ZO Nové Mesto nad
Váhom sa zúčastnilo na spoločných akci−
ách ako Záhradkár a včelár v Trenčíne.
Krátko nato sme na Deň zeme za prítom−
nosti televízie TV Pohoda z Nového Mesta
nad V a so školákmi 1.stupňa ZŠsMŠ
Kálnica, za prítomnosti spoluobčanov a
včelárov išli do prírody otvoriť včelársky
náučný chodník, ktorý ZO Nové Mesto
nad Váhom má v obci Kálnica.

Počasie nebolo priaznivé, a tak
z parku sme sa odobrali k studien−
ke Očianka, ktorú včelári sprístup−
nili,vyčistili, osadili betónovú skruž
a spestrili úľmi. Studienka má lieči−
vú vodu, lieči zápal očí.

Žiaci s krátkym programom za
prítomnosti vodníka a víl odkliali stu−
dienku, dolu vodou spustili kvety a
venček. V príhovore sme deťom pri−
blížili otvárajúcu sa jar z obdobia,
ako ľudia na jar chodili čistiť lúky a
studničky, aby ľudia a zvieratá mali
vždy dosť vody. Náučný včelársky chod−
ník má osem informačných tabúľ a je dlhý
8,5 km. Z jari bol vyšliapaný, upravený a
pokosený, no postupne osirel pre časté
dažde, ktoré neobchádzali ani náš regi−
ón. Z tohto dôvodu boli rozmáčané ces−
ty, ako aj chodník, a tak mnohé prechádz−
ky boli obmedzené, niektoré aj odrieknu−
té. Je potešujúce, že chodníkom so sprie−
vodcami (p. Rabatín a Valovič) prešlo 104
dospelých a 151 žiakov. Spokojní náv−
števníci nám pomohli šíriť dobré meno a
propagovať náučný chodník. Takto sa
chodník dostal do povedomia v rámci
okresu, inšpiroval ochrancov prírody, ktorí
v Beckove vytvorili chodník o dĺžke 5 km,
z ktorého sa dá prejsť aj na náš chodník.

Koľko jednotlivcov prešlo po našom
chodníku nevieme, ale odkazy na tabuli
boli dôkazom toho, že boli aj takýto turisti,
čo nás teší.

Myšlienka výuky mládeže pomocou
chodníka bola aj na jednodňovej akcii pod
názvom PARÁDA na Zelenej vode pri
Novom Meste nad Váhom. Akcia bola
usporiadaná pod hlavičkou telesne postih−
nutých, mestského úradu a TC kontak−
tom z Nového Mesta nad Váhom v za−
stúpení Tiborom Teleckým. V stánkoch a

na dvoch tribúnach mali možnosť deti
upútať organizácie ako napr. včelári, les−
níci, sokoliari, koničkári a iní. Naša ZO
spoločne zo žiakmi z Kálnice po odznení
včelárskej hymny z tribúny a kultúrnom
programe pod názvom ROK NA DEDINE
a za prítomnosti veľkej včely zapožičanej
od p. Evky Kováčovej pozvali mládež a
dospelých ku včelárskemu stánku. Vče−

lári pripravili súťaž pre deti:
drátkovanie rámika, zdo−
benie medovníkov a zna−
čenie trubcov. O výsled−
ku rozhodoval čas. Me−
dovníky ukážkovo zdobili
žiaci SOU potravinárske−
ho z Nového Mesta nad
Váhom. Zaujímavé bolo,
že na 1. až 3. mieste sa
umiestnili dievčatá. Pre
nebojácnych bol otvore−
ný úľ so včelami,v medo−
mete sme vytáčali med,
ktorý bol na ochutnávku,
predávala a koštovala sa

Trnavská medovina od p. Kudláča.
Chuť do práce neutíchla a ďalšia ak−

cia bola na Kráľovej, kde sme opravili stre−
chy na drevených včelínoch, ktoré sú pub−
likované aj vo Včelári č.10 z roku 2010.
Brigáda bola dva dni v sobotu a nedeľu
pod poradovým číslom131 a 134. Poko−
sili sme trávnik, opravili rozbité sklá, umyli
sklá na skanzene a perníkovej chalúpke.

Zo ZO Nové Mesto nad Váhom sa brigá−
dy zúčastnilo 15 brigádnikov a zo ZO Stará
Turá jeden včelár. Boli to: Ing. Borcovan,
Miroslav; Ing. Borcovanová, Eva; Dovi−
na, Pavel; Halienka, Pavol; Kravárik, Ľu−
boš; Krištofík, Stanislav; Ing.Liška, Rudolf;
Pažitný, Jaroslav; Pažitná, Emília; Poto−
ček, Vladimír; PharmDr.,PhD Mgr. Kubi−
ca, Otto; Rabatín, Alexander; Révay, Pa−
vol; Ing. Tupý, Ján; Tibor Valovič a zo
Starej Turej Vladimír Hertel.

Ďalšia akcia bola vzdelávacia. Orga−
nizácia navštívila priateľa Turnera, kde
sme boli autobusom, odkiaľ sme sa pre−
sunuli do Kráľovej, kde nám prednášku a
stravu zabezpečil priateľ Moravčík a pria−
teľ Ján Šuvada k spokojnosti účastníkov
zájazdu.

Čo na záver? Popriať si len veľa zdra−
via a chuti do života, aby sa aj naďalej
upevňovali dobré priateľské vzťahy me−
dzi včelármi, mali chuť do práce a veľa
osohu ako aj radosti zo svojich včeličiek
a včelárenia.

Kto má záujem a chce vedieť viac,
nech si klikne na www.kálnica−portál−ga−
lérie, foto videogaléria.

Tibor Valovič
predseda ZO Nové Mesto n. V.

Obzrieť sa späť
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Výstup na Inovec 29. decembra 2010
Tento rok to bolo po 26. krát, čo nadšenci z Rakoľúb, Kálni−

ce a okolia podnikli výstup na Inovec, vrch vysoký 1042 m.
Opýtali sme sa p. Jána Nedbala, jedného z dvojice za−

kladateľov tradície zimných výstupov na Inovec − druhým
bol p. Miroslav Vyslúžil, tiež z Rakoľúb:

Kedy, kde a za akých okolností vznikla táto tradícia?
Boli sme mladí športoví nadšenci a pri pohľade na vrchol

Inovec sme si povedali, čo tak pozrieť sa naň zblízka. Slovo
dalo slovo a v Klube SZM v Rakoľuboch sme sa spočiatku
siedmi dohodli na prvom spoločnom výstupe. Všetky vý−
stupy sa uskutočňujú v zime medzi sviatkami, aj prvý vý−
stup bol 29.12.1985. Zimná príroda nás natoľko fascinovala,
že sa z prvého výstupu stala tradícia. Časom sa k nám
pridali futbalisti, členovia TJ Zavažan z Kálnice, aj jednotlivci
z okolitých obcí, z Čachtíc, Bohuslavíc, zo Srnia, z Nového
Mesta nad Váhom a najnovšie aj jeden občan ČR z Prahy –
prišiel už druhýkrát.

Kde a o koľkej mávate zraz?
Vyrážame ráno o pol siedmej už tradične z Horného kon−

ca v Kálnici (účastníci prídu autobusom z Mesta o 6,10 hodi−
ne, prídu s ním všetci cezpoľní). Pri dobrom počasí prichádza−
me na Inoveckú chatu o pol jednej poobede. Po krátkom
občerstvení odchádzame z chaty smerom do Selca a zo Sel−
ca tradičnou cestu cez kopec do Kálnice. V Kálnici sme o pol
siedme podvečer. Je to 12 hodín turistiky. Vždy sme to stihli.

Zima býva často nevyspytateľná, počasie vrtkavé...
Za tie roky sme zažili rôzne počasie, od extrémnych

mrazov – až mínus 22°C až po plus 10° C – dolina bola v
hmle a hore fúkal teplý vietor, výhľad ponad biele oblaky.
Tepelná inverzia na Inovci.

Boli aj silné vetry, sneženie, dážď – nadmorská výška
robí svoje. Vždy je to iné.

Počet účastníkov býva stabilný?
Teraz áno, býva nás okolo 14, najviac bolo 16 a najme−

nej 6, to bolo v začiatkoch. Stabilní sme ja, Miro Vyslúžil,
Števo Kubiš a Jožko Kubovic, ktorý fotí.

Vždy prídete do cieľa?
Jeden ročník sme nevyšli, už spod vrcholu sme sa mu−

seli vrátiť – bolo extrémne veľa snehu, vtedy bola príroda
silnejšia ako my. Skončili sme pod vrcholom, bolo to asi pred
4−5−timi rokmi.

Ktorý výstup bol podľa teba najkrajší za viac ako
štvrťstoročie, čo zdolávate Inovec?

Za 26 rokov bol tento posledný výstup najkrajší. Predstavu
si môžete urobiť aj z fotiek Jožka Kubovica, ktoré sú na web−
stránke http://www.kalnica.sk/index.php?p=foto/10_12_inovec.

A týmto by som chcel pozvať aj ďalších turistov z okolia
k účasti na ďalšom ročníku Výstupu na Inovec 2011 s termí−
nom medzi Vianocami a Silvestrom.

Kde získame informácie?
Bližšie informácie: Ján Nedbal, Rakoľuby.

Za rozhovor ďakuje Dana Badžgoňová
Foto: Jozef Kubovic

Za vyššej, ako 80 % účasti z dote−
raz evidovaných 103 členov a  za prí−
tomnosti starostu obce Ing. Jána Krch−
navého sa 11.3.2011 uskutočnilo Val−
né zhromaždenie členov TJ Zavažan
Kálnica, ktoré zhodnotilo svoju doteraj−
šiu činnosť za uplynulé
funkčné obdobie rokov
2007 až 2010.

Po uctení si minú−
tou ticha na pamiatku
našich zosnulých čle−
nov, ktorí nás počas
predchádzajúceho ob−
dobia navždy opustili,
bolo konštatované, že
najrozsiahlejšiu a pra−
videlnú činnosť má fut−
balový oddiel. Družstvá
dorastu a mužov hrajú
najvyššiu Oblastnú fut−
balovú súťaž okresov Trenčín, Nové
Mesto nad Váhom a Myjava a druž−
stvo žiakov sa už viac sezón umiest−
ňuje na čelných miestach tabuľky II.
triedy, skupiny „C“. Stolnotenisový
oddiel je druhým najaktívnejším, kto−
rý sa každoročne zúčastňuje na tur−
naji obcí Mikroregiónu Beckov−Zele−
ná Voda – Bezovec, kde získavajú
popredné umiestnenia. Od jesene
2010 sú účastníkom dlhodobej stol−
notenisovej súťaže Majstrovstvá Ob−
lasti Trenčín, kde sa umiestňujú ako
nováčik v jej hornej polovici. Aktívnu
činnosť vyvíja i turistický oddiel, ktorý
zorganizoval niekoľko peších túr, ale
i niekoľko cykloturistických akcií.

S družobnou  TJ Družstevník Po−
povice sa uskutočnili dve spoločné
stretnutia. Najskôr, v roku 2007, na
oslavách 60. výročia založenia našej
TJ Zavažan a v roku 2010 sa usku−
točnilo spoločné stretnutie v Popovi−
ciach na oslavách 35. výročia znovu−
založenia TJ Družstevník Popovice.
Pri oboch oslavách sa uskutočnili fut−
balové stretnutia A− mužstiev a sta−
rých pánov a na „futbalovej šou“ pri
oslavách 60. výročia Zavažanu v Kál−
nici to bolo i atraktívne futbalové stret−
nutie ženských družstiev so spoloč−
nou zábavou a pamätným jazdením
„skutočného vláčika“ po Kálnici.

Po zhodnotení ekonomickej oblasti
bolo konštatované, že TJ Zavažan je
vo veľkej miere odkázaná na dotáciu

na činnosť od obce. Získavanie financií
od darcov 2 % z odvedených daní za
posledné dva roky klesá, čo obmedzu−
je i výdaje. Je potrebné šetriť, kde sa
dá a finančné prostriedky použiť len na
najnevyhnutnejšie náklady, aby sme

udržali našu činnosť aspoň na súčas−
nej úrovni.

Po prerokovaní všetkých potrebných
správ a po diskusii sa uskutočnili voľby
nových výborov jednotlivých oddielov
a výboru celej TJ Zavažan Kálnica.

Valné zhromaždenie volí na 4−roč−
né funkčné obdobie rokov 2011 – 2014:

Výbor TJ Zavažan Kálnica: Filip
Dušan − predseda TJ Zavažan, Nedbal
Ján − podpredseda TJ; Bulko Ľuboš −
pokladník TJ; Bušo Juraj − kronikár TJ;
Ing. Ďuriš Milan − člen výboru TJ; Lint−
ner Dalibor − člen výboru TJ; Valovič
Ján − člen výboru TJ

Revízna komisia TJ: Šagát Miloš −
predseda; Važan Andrej a Trgo Miloš,
členovia komisie

Výbor futbalového oddielu: Nedbal
Ján − predseda, Mikuš Ľubomír, pod−
predseda; Bulko Ľuboš, pokladník;
Bušo Juraj − tajomník; členovia výboru:
Ivana Marian, Dovina Marian, Ševčík
Ondrej, Králik Tomáš, Mordin Dominik

Výbor lyžiarskeho oddielu: Ing.
Ďuriš Milan − predseda; členovia výbo−
ru: Bušo Miroslav, Markech Martin

Výbor stolnotenisového oddielu:
Lintner Dalibor − predseda, Kukučka
Erik − tajomník; Janega Roman st. − člen
výboru

Výbor turistického oddielu: Valo−
vič Ján − predseda, členovia výboru:
Hladký Ján, Sedlák Peter

Dušan Filip

Valné zhromaždenie členov TJ Zavažan Kálnica

Poukážte 2 % z daní za rok 2010 pre TJ Zavažan Kálnica
Upozorňujeme členov a priaznivcov TJ Zavažan Kálnica, ktorí tak ešte

neurobili, že do konca apríla je možnosť poukázať 2 % zo svojich odvede−
ných daní.

Zamestnanci od zamestnávateľa – vyžiadať „Potvrdenie o zaplatení dane
z príjmov zo závislej činnosti“ − vypísať a podpísať „Vyhlásenie o poukázaní
sumy do výšky 2 % zaplatenej dane“ a tieto oba doklady odovzdať predse−
dovi TJ Zavažan, resp. na DÚ do 30.4.2011. Tlačivá sú u predsedu TJ
Zavažan alebo na www.kalnica.sk                                              Dušan Filip


